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Ústecký kraj
ZEMĚ
ZNOVUZROZENÁ
STANISLAVA ŠTÝSE
Podrobně o výstavě 

na Pražském hradustr. 4 str. 5 str. 7

LOGO HER 
VII. ZIMNÍ 
OLYMPIÁDY,
kterou pro děti a mládež ČR 

uspořádá náš kraj

PĚKNÉ
VELIKONOČNÍ 
KRASLICE
aneb pozvánka na Velikonoce 

na Novém Hradu v Jimlíně

SLOVO HEJTMANA CENA HEJTMANA

STAROSTA SDRUŽENÍ HASIČŮ Čech, Moravy a Slezska Karel Richter (na snímku vlevo) a hejtman Oldřich 

Bubeníček při předání klíčků zástupci lounského sdružení a zároveň starostovi krajského sdružení hasičů 

Jiřímu Hencovi.

Kraj věnoval dobrovolným 
hasičům sedm osobních aut
Sedm okresních sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska má nové osobní vozy. 
Jako dar Ústeckého kraje jim je slavnostně předal hejtman Oldřich Bubení-
ček. Vozy v celkové hodnotě 1,7 milionu korun dostala sdružení z Děčína, Cho-
mutova, Litoměřic, Loun, Mostu, Teplic a z Ústí nad Labem.

O pořízení sedmi vozidel jako 

daru rozhodla Rada Ústec-

kého kraje na podzim 2014. Kro-

mě předávaných vozidel obdrží 

Sdružení hasičů Čech, Moravy 

a  Slezska od Ústeckého kraje 

pro vybrané jednotky na podzim 

roku 2015 další hmotné dary 

v  celkové výši cca 6 miliónů Kč 

(motorové stříkačky, třívrstvé 

zásahové obleky nebo například 

zásahové hadice). „Dobrovolné 

hasiče beru jako nedílnou sou-

část integrovaného záchranné-

ho systému, tato vozidla jsou jen 

malým poděkováním za jejich 

obětavou práci. Naposledy jsme

Pokračování na str. 6

Vršanská uhelná pomůže 
mostecké porodnici
Pověst špičkového pracoviště chce nemocnici s poliklinikou 

v  Mostě společně s Ústeckým krajem a Krajskou zdravotní po-

mocí vrátit těžební společnost Vršanská uhelná, spojená se jménem 

fi nančníka Pavla Tykače. Ten se tak rozhodl přispět ke snaze vylepšit 

podmínky pro práci tamních lékařů a pro péči o pacienty. Prvním vý-

razným krokem je podpis darovací smlouvy na 4,250 miliónu korun 

mezi těžaři a Krajskou zdravotní. Finanční prostředky jsou určeny 

k  podpoře náročné rekonstrukce mostecké porodnice.

„Zájem o zlepšování stavu mostecké nemocnice souvisí s naší tr-

valou snahou pomáhat regionu tam, kde to nejvíce potřebuje. Nejen 

s ohledem na naše zaměstnance a jejich rodiny, kteří péče mostec-

ké nemocnice využívají, ale i s ohledem na to, že toto zařízení patří 

v některých oborech mezi ta, kam dojíždějí pacienti z jiných okresů,“ 

uvedl Vladimír Rouček, generální ředitel Vršanské uhelné, a. s.

Pokračování na str. 3

Dvaačtyřicet 
nominovaných

Koncem února skonči-

lo období, v  němž bylo 

možné podávat nominace 

na udělení ceny hejtmana za 

rok 2014, letos už ve čtvrtém 

ročníku. Občané i právnic-

ké osoby navrhli na udělení 

cen v  82 nominacích celkem 

42 osob (na některé osoby 

se tedy v kanceláři hejtmana 

sešlo více písemných návr-

hů), nejvíce v kategorii Sport. 

Dalšími jsou Regionální roz-

voj, Sociální a zdravotní ob-

last včetně záchrany lidského 

života, Věda a výzkum a ko-

nečně Kultura.  

Dle zásad udílení Ceny 

hejtmana Ústeckého kraje 

budou nyní všechny podané 

návrhy postoupeny přísluš-

ným odborným komisím 

Rady Ústeckého kraje, které 

doporučí radě nejvhodnější 

kandidáty. Rada následně 

předložené návrhy zhodno-

tí a doporučí zastupitelstvu 

rozhodnout o udělení Ceny 

hejtmana Ústeckého kraje. 

Lze předpokládat, že to bude 

na jednání 29. června.  

Jarní pozvání k návštěvě 
přírodních a kulturních památek

Ústecký kraj tradičně 

v  dubnu zahajuje turis-

tickou sezónu pro rok 2015. 

S  ohledem na proměnlivé 

aprílové počasí je připraven 

na mnoha místech kraje vel-

mi pestrý program. V  rámci 

čtyř destinačních oblastí, jimiž 

jsou České Švýcarsko, České 

středohoří, Krušné hory a Dol-

ní Poohří, se uskuteční celá 

řada akcí, které se pořádají 

na podporu rozvoje turismu 

a cestovního ruchu. Na své si 

přijdou jak dospělí, tak děti. 

Řada programů je přímo zací-

lena na rodiny s dětmi. Budou 

si moct vybrat z pestré palety 

kulturních i sportovních akti-

vit. I já rád vyrážím spolu s ro-

dinou užívat možností, které 

náš kraj nabízí. 

V  lednu a únoru se desti-

nační agentury Ústeckého 

kraje prezentovaly na veletr-

zích cestovního ruchu v  Pra-

ze, Bratislavě i Drážďanech. 

Návštěvnost kraje rok od roku 

stále stoupá. Náš region plný 

přírodních i kulturních krás se 

otevírá též zahraničním turis-

tům, kterých v  loňském roce 

výrazně přibylo. Nalezneme 

zde terény pro pěší turistiku 

a  také komfortně sjízdné čtyři 

páteřní cyklotrasy, které se na-

cházejí v  okolí tří řek – Labe, 

Ohře a Ploučnice. V rámci pro-

jektu Turistika bez hranic byly 

na cyklostezky v  dubnu 2013 

nainstalovány automatické 

sčítače, které monitorují po-

hyb na Labské stezce, a máme 

tak dostupné údaje o  počtu 

cyklistů, bruslařů a  pěších, 

kterých je vskutku dost. V  le-

tošní zimě kraj tradičně nabídl 

kvalitní běžecké trati a řadu 

zmodernizovaných sjezdovek. 

Proto vstupte Bránou 

do  Čech a objevte bohatství 

a pestrost našeho kraje. Nebu-

dete litovat, odměnou pro vás 

bude řada pozoruhodných vý-

hledů a zážitků. Právě zážitky 

jsou tím největším bohatstvím 

v nás. Nabídky akcí a spoustu 

dalších informací naleznete na 

turistickém portálu www.bra-

nadocech.cz. 

Oldřich Bubeníček, 

hejtman Ústeckého kraje

MEZINÁRODNÍ PRODEJNÍ A SOUTĚŽNÍ VÝSTAVA VÍN

A ODBORNÝCH PREZENTACÍ VÍNO A ZDRAVÍ A VÍNO A POKRMY

17.–18. 4. 2015 
DŮM KULTURY A GOTICKÝ 
HRAD LITOMĚŘICE

Vinařské Litoměřice – výstava se stoupajícím počtem návštěvníků.

Výstava se koná pod záštitou prezidenta ČR Miloše Zemana,

ministra zemědělství ČR, hejtmana Ústeckého kraje,

prezidenta Agrární komory ČR.

Champion výstavy získá cenu prezidenta České Republiky - PREZIDENTSKÝ POHÁR

www.ortopedicke-centrum.cz

Zlatý erb a čtyři vítězové
Byly vyhlášeny výsledky kraj-

ského kola soutěže Zlatý erb 

o nejlepší webové stránky měst 

a obcí. Do 17. ce-

lostátního kola 

letos postupují 

Žatec, Chuderov 

a Úštěk, který 

obsadil druhou 

příčku (první 

Most totiž vlo-

ni v  ČR vyhrál, a nemůže proto 

soutěžit dvakrát po sobě).

Cena veřejnosti – Cena hejt-
mana Ústeckého kraje: Obec 

Přestanov (www.prestanov.cz). 

Nejlepší elektronická služba: 
1.  Žatec, živá vysílání zastupi-

telstev, 2.  Postoloprty, kroniky 

a  Podbořany, 

modul pro senio-

ry, 3. Most, mos-

tecké listy on-

-line a Duchcov, 

klikací rozpočet. 

Nejlepší webová 
stránka obce: 

1. Chuderov (o. Ústí n. L.), 

2.  Háj u  Duchcova, 3.  Vrbice 

(o. Litoměřice). Nejlepší webo-
vá stránka města: 1.  Most, 

2. Úštěk, 3. Duchcov.

STANISLAV RYBÁK, první náměstek hejtmana (druhý zleva), se zástup-

ci druhého Úštěku v soutěži měst o Zlatý erb.

Pozorování přírodního úkazu

Částečné zatmění Slunce bylo v pátek 20. března vidět díky nád-

hernému počasí  i v našem kraji. Tisíce lidí pozorovalo přírod-

ní úkaz venku, asi tři sta zájemců přišlo za odborníky do Teplické 

hvězdárny, příspěvkové organizace Ústeckého kraje.

Kryštůfek záchranář

FORMOU VĚCNÉHO DARU získala Zdravotnická záchranná služba 

Ústeckého kraje od nadačního fondu tři sta kusů plyšové hračky v cel-

kové fi nanční hodnotě 70 200 Kč. Kryštůfek, jak se plyšový záchranář 

jmenuje, se využívá ke zklidnění a zlepšení psychického stavu dětí, 

které jsou převáženy k lékařskému ošetření. 
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Z JEDNÁNÍ RADY ÚSTECKÉHO KRAJE  MŮJ NÁZOR: ÚCTA, VÁŽNOST  A VDĚK NAŠIM UČITELŮM

77. zasedání 4. volební období, 4. března 2015:

Pozemky na zóně Triangle 

Radní schválili záměr pronájmu a následného prodeje pozem-

ků o výměře cca 0,6 ha potenciálnímu investorovi. Investor tam 

plánuje vybudovat závod na kontrolu kvality a funkčnosti mate-

riálů, polotovarů a výrobků z oblasti automobilového průmyslu 

a na jejich opravu.  

Příspěvek na dojíždění 

 RÚK schválila příspěvek 1133 žákům z  35 středních škol 

v kraji na dojíždění ve výši 1 133 000 Kč. Za první pololetí škol-

ního roku 2014/2015 podpořeno 831 žáků, celková částka je 

831 000 Kč (bez záloh).

Motivační program 

Radní rovněž schválili stipendia pro studenty ve vybraných 

oborech středního vzdělávání, a to ve výši 2 763 000 Kč. Za prv-

ní pololetí školního roku 2014/2015  bylo podpořeno 779 žáků, 

částka činí 1 488 000 Kč (bez záloh).

Memorandum o spolupráci

Město Most a obec Moldava budou partnery při zajištění Her 

VII. zimní olympiády dětí a mládeže ČR 2016. Memorandum 

o spolupráci bude podepsáno v nejbližších dnech, v ostatních ob-

cích musí projít memoranda schválením tamních zastupitelstev. 

Výspravy na komunikacích

Zahájení zadávacího řízení veřejné zakázky na stavební práce 

formou zjednodušeného podlimitního řízení zadavatelem Sprá-

va a údržba silnic ÚK, p. o., radní rovněž schválili. Jedná se o vý-

spravy menšího charakteru na silnicích II. a III. třídy vzniklých po 

zimním období 2014/2015. Předpokládaná hodnota podlimitní 

veřejné zakázky je 9 999 995 Kč bez DPH. 

78. zasedání dne 18. března 2015:

Příspěvek od Nadace ČEZ

Rada Ústeckého kraje rozhodla o uzavření smlouvy o poskyt-

nutí nadačního příspěvku mezi Ústeckým krajem a Nadací ČEZ. 

Na základě dodatku smlouvy zajistí ČEZ převedení fi nančního 

příspěvku ve výši 25 mil. Kč na účet Ústeckého kraje prostřednic-

tvím Nadace ČEZ na program:  SPŠ a SOŠ gastronomie a služeb 

Most – výměna oken a zateplení budovy – 25 mil. Kč.  

Dary složkám IZS

Radní doporučili zastupitelům schválit uzavření darovacích 

smluv pro složky IZS. Bezpečnostní rada Ústeckého kraje projed-

nala a doporučila nákup vybavení v celkové částce 7 441 770 Kč, 

které je v majetku Ústeckého kraje, a je tedy nutné rozhodnout 

o jeho darování. 

Výjezdová základna ZZS

Rozhodnuto bylo o zahájení řízení veřejné zakázky na výstav-

bu nové výjezdové základny Zdravotnické záchranné služby 

ÚK v Roudnici n. L. v ulici Žižkova (vedle letiště). 

Předpokládaná hodnota zakázky je 19 430 116 Kč bez DPH, 

předpokládaný začátek výstavby červenec–srpen 2015 a ukonče-

ní 10 měsíců od předání stavby.  

Změny v dopravě

Radní rozhodli o uzavření dodatků ke smlouvě o veřejných 

službách v přepravě cestujících veřejnou linkovou dopravou k za-

jištění dopravní obslužnosti Ústeckého kraje z důvodu plánované 

uzavírky Tyršova mostu v Litoměřicích. Termín uzavírky je před-

běžně stanoven od 1.  4. 2015 do 14. 12. 2015. 

Rada Ústeckého kraje vyhlašuje v souladu 
s vyhláškou č. 54/2005 Sb., o náležitostech 
konkursního řízení a konkursních komisích,
konkursní řízení na obsazení vedoucího 
pracovního místa ŘEDITELE/ŘEDITELKY
Střední odborné školy mediální grafi ky 
a polygrafi e, Rumburk, příspěvkové organizace

Předpoklady: 
* odborná kvalifi kace a před-
poklady pro vedoucí pracovní 
místo ředitele podle zákona 
č. 563/2004 Sb., o pedagogic-
kých pracovnících a o změně 
některých zákonů ve znění 
pozdějších předpisů
* morální a občanská bezúhon-
nost
* dobrý zdravotní stav
* znalost problematiky řízení 
školství a školských předpisů
* organizační a řídIcí schopnosti

K přihlášce doložte (originály 
nebo úředně ověřené kopie): 
* doklady o získání odborné 
kvalifi kace pro přímou pedago-
gickou činnost podle zákona 
č. 563/2004 Sb.
* doklad o délce pedagogické 
praxe a přehled o průběhu všech 
zaměstnání potvrzený posledním 
zaměstnavatelem

* strukturovaný životopis
* lékařské potvrzení o způsobi-
losti pro vedoucí pracovní místo 
ředitele školy ne starší 2 měsíců
* výpis z evidence rejstříku tres-
tů ČR ne starší 3 měsíců nebo 
doklad o jeho vyžádání
* koncepci rozvoje školy (max. 
rozsah 5 stran strojopisu)

Předpokládaná doba výko-
nu činnosti ředitele je 6 let 
s účinností od data jmenování 
zřizovatelem.

Přihlášky zasílejte 
do 22. 4. 2015 na adresu: 
Krajský úřad Ústeckého 
kraje, odbor školství, mládeže 
a tělovýchovy, Velká Hradební 
3118/48, 400 02 Ústí nad La-
bem, obálku označte „Konkurs: 
Střední odborná škola mediální 
grafi ky a polygrafi e, Rumburk - 
neotvírat“.

V České republice slavíme Den učitelů 28. března, kdy je výročí narození Jana Amose Komenského. Už je 
sice po oslavách, ale přesto se ohlédněme:  V čem spatřujete důležitost role pedagogů při výchově a vzdě-
lávání dětí a mládeže? Vzpomínáte na svého oblíbeného učitele? Co byste učitelům popřáli k jejich svát-
ku? Odpovídají někteří krajští zastupitelé.   

Dagmar Waicová (ČSSD), 
předsedkyně Výboru 

pro výchovu, vzdělávání 
a zaměstnanost

Za velmi důležitou roli peda-

gogů při výchově a vzdělávání 

považuji autoritu učitele ve 

vztahu k  žákům. S  nadsázkou 

a úsměvem si vzpomenu na Igo-

ra Hnízda z  Obecné školy nebo 

na češtináře Tkalouna z  fi lmu 

Vratné lahve. Ale nyní vážně. 

Aby mohli učitelé efektivně vy-

konávat výchovně vzdělávací 

činnost, je  nezbytným  předpo-

kladem  jejich přirozená autori-

ta. Ze své praxe vím, že dosažení 

přirozené autority u žáků je nej-

příznivější základ pro jejich zá-

jem o učení.  Souhlasím s názo-

rem, který slyšíme velmi často, 

že vybudování  autority  učitele 

vůči dnešním žákům je mno-

hem těžší, než tomu bylo dříve. 

Obecně lze říci, že krize autority 

ve společnosti je pak dávána do 

souvislosti s rozpadem systému 

obecně sdílených hodnot spo-

lečnosti, o které by se měla au-

torita učitele opírat. Proto, ať už 

se jedná o krizi, nebo přirozený 

vývoj společnosti, pro učitele 

z toho plyne úkol věnovat pečli-

vé a promyšlené úsilí budování 

a udržování takového přístupu, 

v němž docílí toho, že jejich při-

rozená autorita bude motivovat 

žáky k  učení. Tímto bych chtěla 

popřát všem učitelům k  svátku, 

aby jejich žáci odcházeli z výuky 

s  pocitem dobře odvedené prá-

ce, který je pro ně větší odmě-

nou než nicnedělání.  

Jiří Řehák (PRO! Kraj), 
zastupitel kraje 

Role učitele v  21. století se 

mění. Z  původního šiřitele 

vzdělání a zprostředkovatele 

informací by se měl stát spíše 

moderátor diskuse a ukazatel 

směru. Bohužel si této změny 

nevšimla většina laické ani od-

borné veřejnosti. Je to jeden 

z důvodů, proč naše školství ve 

srovnání s  výsledky ostatních 

vyspělých států pokulhává. 

Pořád totiž stojí na faktografi i, 

kterou učitel přednese, žáci si 

je zapíší a škola pak tyto memo-

rované informace ústně nebo 

písemně prověří. Takového 

učitele však v klidu už teď může 

nahradit Wikipedie a chytrý te-

lefon.

Nepopírám, že určité množ-

ství znalostí je pro pochopení 

tématu nutné, ale v našich ško-

lách chybí hlavně problémové 

vyučování, diskuse, tříbení ná-

zorů. Chyba je u nás trestána 

horší známkou místo toho, aby 

se na ní ukázala správnější ces-

ta. Myslím, že mimo atmosféry 

ve společnosti se budou muset 

změnit hlavně pedagogické fa-

kulty, které budoucí učitele při-

pravují. Osobně jsem byl nej-

více ovlivněn těmi učiteli, kteří 

dokázali přiznat chybu, vložili 

do výuky trochu humoru a byli 

pro mne morální autoritou – 

mohl jsem si jich vážit.

Učitelům k jejich svátku pře-

ju ředitele, rodiče a žáky, kteří 

je budou nutit měnit více než 

200  let zaběhlý způsob vyučo-

vání. Pak si možná vydobydou 

zpět takové postavení ve společ-

nosti, které si zaslouží a které 

v minulých desetiletích ztratili.  

Josef Váňo (KSČM), 
zastupitel a člen Výboru 

pro výchovu VaZ
Rád bych se zamyslel nad 

důležitostí učitelů a pedagogů 

v naší společnosti. Učitelé a pe-

dagogové by měli dětem a mlá-

deži předávat jak vědomosti, 

tak znalosti, ale také morální 

kredit, kterého je v dnešní době 

zapotřebí, protože honba za 

úspěchem a penězi předčí veš-

kerou morálku. Jestli si mám 

vzpomenout na své učitele, kte-

ří mne v mém životě provázeli, 

tak jich bylo více. Hlavně třídní 

učitelka z deváté třídy Alena Ze-

manová byla pedagog, který se 

nám oddal celým srdcem. Dob-

rých učitelů bylo více a mohly 

by se o nich psát romány. Všem 

učitelům, jak mladým, tak těm 

starším, bych přál k svátku 

učitelů, aby se k nim veřejnost 

chovala s úctou, která chybí, ni-

koliv se závistí, že už zase mají 

prázdniny. Aby měli děti toužící 

po vzdělání. 

Bronislav Schwarz 
(Severočeši.cz), 

poslanec Parlamentu ČR 
a krajský zastupitel  

Vždy jsem si jich velice vážil, 

jako poslanec je budu vždy pod-

porovat, neboť se velikou měrou 

podílí na tom, jak bude vypadat 

a bude bohatý náš stát. Mnohdy 

jsou to také jediní lidé v životě 

mladého člověka, kteří ho vy-

chovávají místo jeho rodičů.

Na své učitele moc vzpo-

mínám, vzpomínám na paní 

učitelku Blaženku Dundro-

vou a  pana učitele Davídka 

z   2.   ZDŠ Lovosice, pana pro-

fesora Komína a Hofmanna ze 

SPŠ Ústí nad Labem. Tito mi 

nejvíce utkvěli v   paměti a po 

boku mých rodičů mne připra-

vili do života. K svátku jim přeji 

hlavně zdraví, chytré žáky a stu-

denty a také příjemné rodiče, 

kteří jim občas za jejich práci 

poděkují.

Soutěž o značku 
Kraj Přemysla 
Oráče

Byl vyhlášen již 8. ročník sou-

těže o značku Potravinářský 

výrobek Ústeckého kraje – Kraje 

Přemysla Oráče. Projekt každo-

ročně určený pro fyzické i práv-

nické osoby podnikající v potra-

vinářství a dalších příbuzných 

oborech je pořádán pod záštitou 

hejtmana a za fi nanční podpory 

Ústeckého kraje.  

Soutěž je vyhlášena a znač-

ka bude udělena ve třinácti 

kategoriích (masné výrobky, 

mléčné výrobky, pekařské vý-

robky, ovoce a zelenina, nealko-

holické nápoje a další), jejichž 

seznam a podrobnosti přihlašo-

vání do  soutěže jsou zveřejněny 

na webu Ústeckého kraje a jsou 

k dispozici i u dalších pořadate-

lů.  Spolu s identifi kačními údaji 

musí soutěžící předložit k  při-

hlášce i  technickou specifi kaci 

výrobku. Přihlášky je možné 

zaslat do 30.  dubna, hodnocení 

výrobků proběhne v květnu a vý-

sledky soutěže budou vyhlášeny 

tradičně v  září v  průběhu zaha-

jovacího dne veletrhu Zahrada 

Čech 2015. 

Kontakty: www.kisuk.cz, 
www.kr-ustecky.cz,   informa-
ce: oakmo@oakmo.cz, tel. 
602  341  689, Ludmila Hola-
dová.

DUBEN: Jaro a trhy
Naším snímkem se vracíme ještě na úplný sklo-

nek února, kdy radní Ústeckého kraje Arno 

Fišera (životní prostředí, zemědělství a  venkov) 

zahájil před obchodním centrem 

Olympia v  Teplicích již pátý ročník 

Severočeských farmářských trhů. 

Ty pořádá o. s. Český um – Artifi cium 

Bohemicum pod záštitou hejtmana, 

a to v řadě měst kraje. V jiných jsou 

organizátory samotná města a další 

spolupořadatelé. Podívejme se na přehled trhů, 

které už lákaly zákazníky v  březnu a  duben jich 

přinese ještě více, a to bez ohledu na pořadatele. 

Takže: Chomutov: náměstí 1. máje, 11. a 25. dub-

na od 8 do 12 hodin. Kadaň: Mírové náměstí, středa 

8. dubna od 9 do 16 h.  Litvínov:  Nákupní středisko 

Máj, středa 15. dubna od 9 do 16 h. Teplice: u ob-

chodního centra Olympia, v pátky 10. a 24. dubna 

od 11 do 17 h. a na náměstí Svobody 3. a 17. dub-

na od 9 do 17  h. Ústí nad Labem: 

Mírové náměstí vždy v  úterý 7., 14., 

21. a 28. dubna v době od 9 do 17 ho-

din. Trhy chystá také například Děčín, 

na  Masarykově náměstí budou 1., 8., 

15.,  22.  a  29.  dubna (středy) od 8 do 

14  hodin. Litoměřice: Kostelní ná-

městí, sobota 18. dubna od 10 do 17   h., Louny: 

soboty 4. a 18. dubna na Mírovém náměstí od 8 do 

12 h., Osek: parkoviště v Tyršově ul. 4. a 18. 4. od 

8 do 12 h., Roudnice n. L.: Husovo náměstí, sobo-

ta 18.  dubna v době od 8 do 12 hodin. Sortimentu 

bude s jarem přibývat. Tak hezké nakupování!

ZE ZAHAJOVACÍ AKCE Svč. farmářských trhů v Teplicích – krajský radní Arno Fišera je zcela vlevo.

Omluva
V únorové rubrice Můj názor jsme omylem k příspěvku zastupitele 

Zdeňka Duška (KSČM) přiložili fotografi i radního Petra Vomáčky 

(KSČM). Oběma pánům i čtenářům se omlouváme.
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Staňte se fanoušky facebookových stránek Ústeckého kraje a získejte 

přehled o aktuálním dění v našem regionu (novinky, webová televi-

ze, pozvánky). Budeme rádi, pokud budete o ofi ciálním faceboo-

kovém profi lu Ústeckého kraje informovat i vaše blízké a známé.

U příležitosti svátku MDŽ se 2. 3. v Seve-

ročeském divadle opery a  baletu konal 

slavnostní koncert orchestru místního divadla 

a  sólisty F. Slováčka ml. Ženy činné ve veřej-

ném a politickém životě z celého kraje pozval 

a kyticemi obdaroval hejtman O. Bubeníček.

V Łagowu v polském Lubušském vojvodství bylo 

podepsáno memorandum o spolupráci Sdru-

žení hasičů Čech, Moravy a Slezska, konkrétně jeho 

KS pro Ústecký kraj, a Vojvodskou pobočkou Sva-

zu dobrovolných hasičů Polské republiky Lubušského vojvodství.

V Třebenicích na Lovosicku na dohled 

od Hazmburku byl otevřen i za účasti 

hejtmana nově zrekonstruovaný měst-

ský úřad, sídlo samosprávy pro více než 

1800 občanů. Dílo přišlo na 30,4 mil. Kč, 

z toho dal 25,5 milionu ROP Severozápad. V MěÚ je i městská policie. 

Střední zdravotnická škola Děčín pořádala soutěž 

s mezinárodní účastí s názvem První pomoc. Zna-

losti poměřovala čtyřčlenná družstva ze středních zdra-

votnických škol ÚK se SZŽ z Dolného Kubína (SR). 

Celá akce proběhla v obchodním centru Pivovar Děčín. 

Obchodní smlouva mezi korejskou společností Dohkwang Trading 

Corporation a Českým porcelánem, a. s.,  Dubí 

byla podepsána v Soulu. Stalo se tak během pobytu 

delegace premiéra Sobotky v Jižní Koreji. Porcelánka 

z Ústeckého kraje dodá za pět let zboží za 5 mil. USD.

Na hejtmanství jednali s  představitelem kraje děkan 

Fakulty dopravní ČVUT Praha prof. Miroslav Sví-

tek (na snímku), proděkan fakulty prof. Tomáš Zelinka 

a vedoucí pracoviště Děčín ing. Ondřej Smíšek. Škola se 

zapojí do příprav Regionálního inovačního centra v kraji.

Žáci ZŠ Měcholupy spolu se školáky z Lipence 

byli v rámci projektu 7kráska na 2denním sou-

středění pohybových aktivit a upevnění základních 

návyků ve zdravé výživě.  Byli v Klínech, na biofar-

mě a seznámili se s prací zdravotnických záchranářů a horské služby. 

Hasičský záchranný sbor Ústeckého kraje 

a Krajské sdružení hasičů Čech, Mora-

vy a  Slezska jsou spoluorganizátory na letošní 

7. ročník Dne záchranářů Ústeckého kraje, který 

se uskuteční opětovně na nábřeží v Děčíně v sobotu 20. června 2015.

Hejtman se setkal s obchodním radou Ruské federace 

Sergejem Stuparem (na sn.) a představiteli Krajské 

hospodářské komory ÚK, předsedou Františkem Jochma-

nem a ředitelkou Martinou Francírkovou. Jednali o podni-

katelských možnostech v regionu a budoucí spolupráci.

Výstaviště Louny uspořádá ve dnech 14. až 19. dubna již 19. ročník 

prodejní a kontraktační výstavy Dům a zahra-

da. Na lounské stavební a zahradnické akci bude 

uspokojen každý, kdo zvelebuje bydlení a zahrádku. 

Otevřeno denně 9–17 h., vstupné 60 (40) korun. 

Krajský úřad Ústeckého kraje rozeslal návrh změny hranic přírodní 

rezervace Myslivna, která se nachází v katastru obcí Poplze a Kos-

telec nad Ohří. Ta je jednou z nejzachovalejších ploch lužního lesa v dol-

ním Poohří a nově bude mít plochu 61 hektarů.

Ústecký kraj má letos na opravy silnic nižších tříd 

podstatně více peněz. Poprvé totiž dostal na re-

konstrukce peníze od státu, a to 330 milionů korun, 

dalších 120 milionů korun přidá kraj z vlastního 

rozpočtu. Peníze půjdou na opravy komunikací, opěrné zdi a mosty. 

Byl vyhlášen 14. ročník soutěže Cesty městy, v níž budou oceněny 

města a obce za dopravní opatření, kterým přispěla ke zklidnění do-

pravy a zvýšení bezpečnosti jejích účastníků. Uzávěrka je 

31. května. Informace a přihlášky na  www.cestymesty.cz.

Dětský domov v Lipové, příspěvková organizace 

kraje, dostal od fi rmy Kompakt nový osobního 

automobil značky Dacia Dokker. Je potřebný k za-

bezpečení chodu domova. Na jeho nákup přispěli 

regionální fi rmy a podnikatelé formou reklamních polepů.

V době od 14. do 19. června budou v Plzni mladí sportov-

ci na Hrách 7. letní olympiády dětí a mládeže ČR. Soutěžit budou 

v 18 sportech (atletika, fotbal, cyklistika, volejbal, sportovní střelba atd.) 

a také ve dvou doprovodných kláních – psaní na klávesnici a fotografi i.

Rada kraje rozhodla, že čtyři autobusoví 

dopravci dostanou pokuty v  celkové výši 

70,5 tisíce korun (označení autobusů, ustrojení 

řidičů, čistota vozů). Závady zjištěné od 13. do16. února nebyly zá-

važné. Kontroly smluvních partnerů Dopravy ÚK budou pokračovat. 

Vršanská uhelná pomůže mostecké porodnici
Dokončení ze strany 1

Rozsáhlé zásadní změny 

v mostecké nemocnici v hodnotě 

157 miliónů korun určených na 

zateplení objektů a výměnu oken 

byly zahájeny vloni. Pokud jde 

o  porodnici, je v současné době 

v  náhradních prostorách. „Pe-

níze od Vršanské uhelné nám 

umožní celkovou rekonstrukci 

včetně významných dispozič-

ních změn a celkové moderni-

zace porodnice.   Jde o velkou 

částku a zásadní pomoc pro 

mosteckou nemocnici. Přístup 

těžařů lze označit jako příklad-

ný,“ uvedl předseda představen-

stva Krajské zdravotní, a. s., Jiří 

Novák.

„Celková rekonstrukce mos-

tecké nemocnice je s ohledem na 

stáří budov a jejich infrastruktu-

ry nutností. V  podstatě se jedná 

o první akci takového rozsahu 

od výstavby nemocnice před 

40  lety,“ zdůraznil generální ře-

ditel Krajské zdravotní Petr Fiala.

„Ústecký kraj s  Vršanskou 

uhelnou spolupracuje letos už 

pátým rokem. Této spolupráce 

si vážíme, obzvlášť při podpo-

ře zdravotnictví v  Ústeckém 

kraji. Chceme občanům nabíd-

nout co nejlepší a dosažitelnou 

péči,“ ocenil spolupráci hejt-

man Ústeckého kraje Oldřich 

Bubeníček. 

Vršanská uhelná ale v  rámci 

partnerství s  Ústeckým krajem 

pomohla mostecké nemocnici již 

v  roce 2014, kdy bylo za 1,5  mi-

liónu korun nakoupeno přístro-

jové a další vybavení. Oddělení 

rehabilitace díky tomu mohlo 

rozšířit své možnosti péče o paci-

enty v  podobě vakuo-kompresní 

terapie a lékařům chirurgického 

oddělení doslova uvolnil ruce 

při operacích retraktorový sys-

tém, nahrazující tzv. „háky“, což 

je přínosem zejména u delších 

operací. Laparoskopickou pum-

pu a  další drobné vybavení mají 

k dispozici na urologickém oddě-

lení. A v neposlední řadě dohoda 

mezi těžební společností a kra-

jem umožnila obnovit zastaralé 

vybavení na oddělení tuberkuló-

zy a respiračních nemocí.

Velmi prospěšný seminář
Investice v Ústeckém kraji, příprava zákona o regulaci hazardu v ob-

cích, podpora rozvoje obcí v roce 2015, dotace a nové plánovací obdo-

bí EU 2014+, práva a povinnosti při jednání zastupitelstva obce, nové 

povinnosti obcí a měst při likvidaci a recyklaci odpadu, změny legislati-

vy v roce 2015 a chystané změny na rok 2016. Takový byl výčet témat se-

tkání se starosty, které pod záštitou hejtmana Ústeckého kraje Oldřicha 

Bubeníčka organizovala v Ústí nad Labem společnost Regionservis.

Nejlepší stavbou jsou úpravy gotického hradu Litoměřice 

Soutěž o nejlepší stavbu Ústeckého kraje roku 2013 ovládly Lito-

měřice. Architekti a zhotovitelé si převzali ocenění z rukou hejt-

mana Ústeckého kraje Oldřicha Bubeníčka, který nad akcí převzal 

i záštitu, zástupců Okresní hospodářské komory v Litoměřicích 

a České komory autorizovaných inženýrů a techniků činných ve vý-

stavbě. První místo si odnesl gotický hrad Litoměřice – svatostánek 

českého vinařství. Porota ocenila vysokou kvalitu architektonického 

řešení i obnovení hlavního vstupu z vnitřního města v duchu původ-

ních dispozic. 1. místo: Svatostánek českého vinařství  – gotický 

hrad Litoměřice, ocenění získalo město Litoměřice zastoupené sta-

rostou Mgr. Ladislavem Chlupáčem; 2. místo: Dostavba Výzkum-

ného a   vývojového centra Hennlich, ocenění získaly společnosti 

Hennlich, s. r. o., a Casua, spol. s. r. o.; 3. místo: Atlantik – knihovna 

a multimediální centrum, ocenění získalo statutární město Děčín.

Za zkušenostmi 
v londýnském Ealingu
Ústecký kraj uzavřel me-

morandum o spolupráci 

s   londýnskou částí Ealing, sa-

mosprávným územím Londýna. 

Za Ústecký kraj podepsal me-

morandum první náměstek hejt-

mana Stanislav Rybák, za Ealing 

Judith Finlay. Slavnostního aktu 

se zúčastnil také starosta Ealingu 

Tej Ram Bagha. Podpis memo-

randa završil tříletou spolupráci 

při realizaci projektu EMPAC 

s londýnskou částí Ealing.

Memorandum deklaruje roz-

voj spolupráce v oblasti vzdělává-

ní a sociální problematiky, řešení 

integrace přistěhovalců a rodin 

sociálně vyloučených nebo soci-

álním vyloučením ohrožených.   

Práce na projektu EMPAC  

(Zapojení rodičů a dětí migran-

tů – dosažení vyšší úspěšnosti 

v  dětských centrech a školách) 

představuje první společnou zku-

šenost ve spolupráci Ústeckého 

kraje a londýnské části Ealing 

při řešení sociální problemati-

ky. Společná práce na projektu 

vnesla nový pohled na řešení 

sociálních problémů a umožni-

la zavádění nových postupů při 

práci se skupinami ohroženými 

sociálním vyloučením. K  tomu 

významně přispěla vstřícnost 

londýnského partnera, který 

pracovníkům Ústeckého kraje 

umožnil poznat systém práce 

s  cílovou skupinou přímo ve 

svých dětských centrech, vzdělá-

vacích a školských zařízeních.

Jana Nedrdová, vedoucí oddělení 

strategie, Krajský úřad Ústeckého kraje 

Pomohly také fi nanční prostředky z Fondu solidarity EU 
V souvislosti s povodněmi, které v červnu 

2013 zasáhly Českou republiku a mimo 

jiné i Ústecký kraj, Evropská komise uvolni-

la z  Fondu solidarity EU (dále jen „FSEU“) 

pro Českou republiku příspěvek ve výši 

15 928 tis. eur, tj. 435 447 tis. Kč. Pro Ústecký 

kraj byla vyčleněna částka 99 282 tis. Kč.

Realizace FSEU byla zahájena 19. 3. 2014 

a ukončena byla dne 18.  3.  2015. 

Příspěvek z  FSEU je příspěvkem 

veřejným rozpočtům použitelným 

pouze na nápravu bezprostředních 

škod způsobených povodní v  červ-

nu 2013. Oprávněnými žadateli mohly být 

kraje, obce a příspěvkové organizace zřízené 

obcemi a krajem, postižené povodní v červnu 

2013. Prostředky FSEU musely být použity 

na úhradu výdajů vynaložených z  vlastních 

zdrojů oprávněných žadatelů na fi nancová-

ní opatření nutných k  obnovení základních 

funkcí poškozeného majetku a území.

V  rámci realizace FSEU Ústecký kraj 

přijal 46 žádostí o čerpání prostředků 

z  FSEU od 34 oprávněných žadatelů v  cel-

kové výši 57  362  tis.  Kč. Z  toho od 30 obcí 

(28 006 tis. Kč), jedné příspěvkové organizace 

zřízené obcí (231 tis. Kč) a tří příspěvkových 

organizací zřízených krajem (29 125 tis. Kč). 

Kraj provedl kontrolu všech žádostí a Mi-

nisterstvu fi nancí předložil tři souhrnné 

žádosti o čerpání prostředků z  FSEU v  cel-

kové výši 53 953 tis. Kč. MF schválilo opráv-

něným žadatelům příspěvek v  celkové výši 

52 197 tis. Kč. Z toho 24 733 tis. Kč získalo 

26 obcí, 99 tis. Kč získala příspěvková orga-

nizace zřízená obcí a 27  365  tis.  Kč získaly 

dvě příspěvkové organizace zřízené krajem. 

Příspěvek z FSEU byl použit zejmé-

na na výdaje vynaložené na opravu 

a  obnovu komunikací v  majetku 

obcí a kraje. Dále např. na čerpací 

stanice splašků, úhradu mimořád-

ných mzdových výdajů vyplacených členům 

jednotek sboru dobrovolných hasičů a dob-

rovolníkům z  řad občanů, kteří pomáhali 

při a  po povodni. Finanční prostředky byly 

oprávněným žadatelům odeslány v  průběhu 

měsíců září, říjen a prosinec 2014 a leden až 

březen 2015.

Samotný Ústecký kraj předložil Minis-

terstvu fi nancí dvě žádosti o poskytnutí fi -

nančních prostředků z  FSEU v  celkové výši 

1  713  tis.  Kč. Letos v únoru Ústecký kraj 

obdržel příspěvek ve výši 957 tis. Kč, částku 

832  tis.  Kč na výdaje vynaložené na nákup 

pomůcek vydaných v  době povodně z  hu-

manitárního skladu ÚK v  České Kamenici 

(např. lopaty, kolečka, pytle, pracovní ruka-

vice, košťata) a částku 125 tis. Kč na úhradu 

přesčasových hodin pracovníkům krajského 

úřadu zajišťujícím nepřetržitý provoz telefon-

ních linek v době krizové situace a nepřetržité 

monitorování, analyzování a řešení krizové 

situace, zjišťování aktuálních potřeb a posky-

tování humanitární pomoci.

Z Fondu solidarity EU byly pro celý Ústec-

ký kraj uvolněny fi nanční prostředky v celko-

vé výši 53 154 tis. Kč, které byly velkou pomo-

cí všem příjemcům, zejména malým obcím.

Zpracovala: Ing. H. Vávrová, odbor ekonomický KÚÚK

Krizové školení
V aule Střední pedagogické 

školy Litoměřice proběhlo 

z  iniciativy pracovníků krizové-

ho pracoviště odboru kanceláře 

hejtmana odborné školení nově 

zvolených představitelů obcí 

a měst. Školení probíhá pravidel-

ně v sedmi okresech Ústeckého 

kraje vždy po komunálních vol-

bách. Právě litoměřický okres byl 

letos třetím v pořadí. Ze 105 obcí 

v okresu se zapojilo rovných 75.

SMLOUVU PODEPSALI (zleva) Vladimír Rouček, generální ředitel a místopředseda představenstva Vršan-

ské uhelné, Petr Antoš, předseda představenstva, Jiří Novák, předseda představenstva Krajské zdravotní, 

a Radek Scherfer, místopředseda představenstva této akciové společnosti.

TAKHLE VYPADALA „velká voda“ v centru 

Lovosic v době vrcholící povodně v roce 2013.
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Zasedala Česká 
radiologická společnost
V Krajské zdravotní, a. s., v   Ústí nad Labem poprvé,  se konala 

schůze výboru České radiologické společnosti České lékař-

ské společnosti J. E. Purkyně. Akci zajistil profesor Vlastimil Válek, 

MBA, předseda společnosti, spolu s Miloušem Dernerem, primářem 

RDG oddělení Masarykovy nemocnice v Ústí nad Labem. Účelem se-

tkání bylo poznat problematiku radiodiagnostiky v jednotlivých kra-

jích ČR, a proto byli na schůzi pozváni i Vlastimil Rybák, 1. náměstek 

hejtmana Ústeckého kraje, Petr Severa, vedoucí odboru zdravotnictví 

Ústeckého kraje, a Petr Fiala, generální ředitel Krajské zdravotní, a. s. 

Představitelé Ústeckého kraje seznámili radiologickou společnost 

s rozložením zdravotnických zařízení v kraji, s úlohou Krajské zdra-

votní, a.  s., a s fi lozofi í obnovy radiodiagnostických přístrojů poří-

zených jak z evropských fondů, tak z  prostředků kraje. Výsledkem 

podrobné a dlouhé diskuze bylo doporučení výhledově posílit nein-

vazivní vyšetřovací metody na RDG odděleních v Chomutově, Mos-

tě i Děčíně o magnetickou rezonanci a naopak vzhledem k malému 

využití angiolinky v Mostě a absenci iktového centra v Mostě tuto již 

neobnovovat. Jako nutnost výbor radiologické společnosti doporu-

čil záložní angiografi cké pracoviště na RDG oddělení Masarykovy 

nemocnice v Ústí nad Labem, kde je komplexní cerebrovaskulární 

centrum a další centra. MUDr. Milouš Derner

Z JEDNÁNÍ VÝBORU ČRS; zprava jsou na snímku Stanislav Rybák, 

Vlastimil Válek, Milouš Derner a Petr Fiala.

Země znovuzrozená Stanislava Štýse
Mimořádná výstava, která jistě zvýší mezi českou veřejností pozitivní image Ústeckého kraje, v němž se snažíme o zkvalit-
ňování životního prostředí a po těžbě uhlí o rekultivace a resocializace krajiny, se připravuje do Prahy. Jedná se o výstavu 
dokumentárních fotografi í Ing. Stanislava Štýse, DrSc., který celoživotně snímá vývoj přeměny krajiny v severních Čechách 
potažmo v Ústeckém kraji. Výstava je tvořena asi 250 velkoformátovými dokumentárními fotoobrazy, které unikátním způ-
sobem zachycují krajinu před těžbou a po její rekultivaci.

Fotografi e jsou snímány 

ze stejného místa s odstupem 

desítek let, takže každý účastník 

může poutavou formou posoudit 

výsledky dlouhodobé rekultivač-

ní činnosti v daných regionech. 

Jako pozvání do Tereziánského 

křídla Starého královského pa-

láce Pražského hradu vám přiná-

šíme alespoň dvě dvojice všeří-

kajících snímků. Zhlédnout vše 

můžete v  době od 3. dubna do 

28. června 2015. 

Stanislavu Štýsovi, jenž byl 

v  roce 2012 prvním laureátem 

Ceny hejtmana Ústeckého kra-

je (získal ji za rok 2011), jsme 

položili v  souvislosti s  blížícím 

se  zahájením unikátní pražské 

expozice několik otázek. 

Která místa v  našem kraji 
se  vám, jako odborníkovi, jeví po 
rekultivacích a resocializacích 
jako nejhezčí, nejznámější, nej-
využívanější? 

„To je těžké. Jako byste se ně-

koho zeptal, které dítě má nejra-

ději. V revíru jsou stovky rekul-

tivačních akcí. Jednotlivé akce 

se  zhodnocují nejen počtem, 

„zrají“ i časem, kdy společně 

tvoří soubor, kterému se může 

říkat smysluplná krajina.“

Jako krajinný ekolog jste pro, 
nebo proti prolomení těžebních 
limitů? A proč?

„Vnímám tuto problematiku 

nejen jako rekultivátor a ekolog, 

ale především jako občan a oso-

ba pověřená Ministerstvem ži-

votního prostředí k   hodnocení 

vlivů na životní prostředí. A také 

jako soudní znalec.  Kriticky se 

dívám na to, když se každý na li-

mity dívá izolovaně jen ze svého 

osobního či profesního hlediska. 

A jako bychom nežili v právním 

státě. Každý chce rozhodovat 

bez ohledu na zákonný postup. 

Má-li horník ve správě nějaké 

ložisko, musí mít k jeho těžbě 

povolení. Je tomu tak i v případě 

lomu ČSA. Těžař musí pro další 

postup předložit záměr. A  ten 

doplnit dokumentací EIA-hod-

nocením vlivu na životní pro-

středí. A to probíhá v několika 

stupních i za účasti veřejnosti. 

A  i když je EIA schválená Mini-

sterstvem životního prostředí, 

tak to ještě neznamená povolení 

k  těžbě. Těžební společnost se 

pak musí předem dohodnout 

s  majiteli nemovitostí v zájmo-

vém území těžby. Když se mu 

to povede, tak může požádat o 

povolení k  těžbě. Když ne, tak 

povolení od Báňského úřadu ne-

dostane, bez ohledu na existenci, 

či neexistenci vládních limitů. 

Tento postup by měla ctít i vláda 

v pohledu na existenci limitů, 

které byly vyhlášeny v době, kdy 

zákon o EIA dosud neexistoval.

Během celého tohoto procesu, 

který by trval podle mého odhadu 

8 až 10 let, musí být zohledněny 

nejen zájmy těžaře, ale i meziná-

rodní aspekty, povinnost státu 

zajistit energetickou bezpečnost, 

zájmy zainteresovaných obcí 

i  občanů. Velmi skepticky se dí-

vám na snahy řešit to demonstra-

cemi a krajským referendem. Ne-

mělo by to být předmětem emocí, 

ale racionálních úvah.  Je to pře-

devším záležitost   těžaře, obyva-

tel Horního Jiřetína a  vlastníků 

nemovitostí v daném území.“

Jak se těšíte na autorskou vý-
stavu na Pražském hradu? Jste 
spokojen s  výstavními možnost-
mi  v Tereziánském křídle Staré-
ho královského paláce?

„Výstava na Pražském hradě 

je má jednačtyřicátá. K této však 

přistupuji  tak trochu posvátně. 

Bude instalována v historickém 

prostředí, je zaštiťována nejvyš-

šími osobnostmi a je o ní již nyní 

mimořádný zájem. Co bych jako 

její autor chtěl víc?“

Co byste použil jako motto vý-
stavy? Nebo jinak: Jak byste vý-
stižně na akci pozval potenciální 
návštěvníky?

„Původně se výstava   zabý-

vala hlavně ‚Měsíční  krajinou‘.   

Později jsem ji na-

zval   ‚Proměny mě-

síční krajiny v srd-

ci Evropy‘ a nyní 

dozrála rekulti-

vace natolik, že 

mohu výstavu 

nazvat ‚Země zno-

vuzrozená‘.   Pro ná-

vštěvníky jsem připravil 

příběh o rekultivaci, ale přede-

vším rozsáhlý soubor fotodvo-

jic, které  velmi sdílnou formou 

vypovídají o  úspěšnosti rekulti-

vací v celé těžební oblasti Ústec-

kého kraje.“

Výstava bude zahájena 
3. dubna a potrvá 

až do 28. června. 
Pořádá ji Správa 
Pražského hradu 
a Ecoconsult Pons, 

záštitu nad ní 
převzal prezident re-

publiky Miloš Zeman, 
dále ministři Jan Mládek 

a Marian Jurečka, hejtman 
Ústeckého kraje Oldřich 
Bubeníček a předseda 
Hospodářské a sociální rady 
Ústeckého kraje Richard 
Falbr.

ING. STANISLAV ŠTÝS, DRSC.

*1930, mostecký ekolog, 
známý tvůrce rekultivací 
a dokumentarista. Jednatel 
společnosti Ecoconsult Pons, 
s. r. o. Přezdívaný též otec 
českých rekultivací.
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PRVNÍ DVOJICE SNÍMKŮ je z lomu Chabařovice během  těžby (1990) a současný stav území po úspěšné rekultivaci – jezero Milada.

DRUHÁ DVOJICE je ze stejného území. První snímek pořídil pan Štýs 

v padesátých letech minulého století po zasypání lomu Rudý sever 

u Chudeřína. Druhý je z exkurze Mostečanů ve stejném území vloni.

Litvínovský Janov není 
rozhodně výjimkou 
Obyvatelům sociálně vyloučených lokalit Ústeckého kraje došla trpělivost se 
sociálně nepřizpůsobivými sousedy a obrací s peticí o pomoc na předsedu vlá-
dy Bohuslava Sobotku. O pohled na tuto problematiku jsme požádali člena 
Rady Ústeckého kraje Martina Kliku, jenž má v gesci sociální problematiku 
a mimo jiné je také předsedou Paktu zaměstnanosti Ústeckého kraje.   

Co lidem v Janově a v nedalekém 

Chomutově, kteří petici při-

pravili, nejvíce vadí a co žádají 

od  vlády? 

Lidé se obrací na vládu, pro-

tože mají pocit, že pro ně města 

nedělají vše, co mohou. V přípa-

dě Litvínova jim musím dát za 

pravdu. Byl to právě Litvínov, 

kde vznikl projekt nulová tole-

rance, který úspěšně využívají 

ostatní města se sociálně vylou-

čenými lokalitami v  Ústeckém 

kraji. V posledních letech město 

výrazně polevilo, což se samo-

zřejmě projevilo na sociálním 

napětí na  sídlišti Janov. Před 

čtyřmi lety se zdálo, že se situace 

zlepšuje. Musím ale konstato-

vat, že už minulé vedení měs-

ta situaci v  Janově zanedbalo 

a  v  roli manažera nulové tole-

rance naprosto selhalo. Nulová 

tolerance fungovala a  funguje 

na řadě jiných míst. Je ale důle-

žité, aby spolupracovaly jednot-

livé složky, vedení města nesmí 

podceňovat důležitost městské 

policie. Například v Litvínově je 

rozpočet městské policie o  ně-

kolik miliónů korun nižší, než 

býval a strážníků ubylo. Jezdím 

po Ústeckém kraji a učím jiná 

města nulovou toleranci. Pomá-

háme všude tam, kde o pomoc 

stojí. Litvínov ale v tomto směru 

s  krajem nespolupracuje. Proto 

hledají lidé pomoc jinde. 

Je Janov výjimkou v Ústeckém 

kraji? 

V  Ústeckém kraji je v  sou-

časné době 63 sociálně vylou-

čených lokalit a život v  žádné 

z nich není jednoduchý. Je nut-

ná intenzivní sociální práce, 

spojení s  neziskovým sektorem 

a soustředění sil a pozornos-

ti měst právě na tyto lokality. 

Je  dlužno říci, že s  podobným 

problémem jako v  Janově se 

potýkají i mnohem větší města, 

než je Litvínov. 

Co může pro obyvatele sociálně 

vyloučených lokalit udělat kraj? 

Už v  minulém volebním ob-

dobí usiloval Ústecký kraj o  le-

gislativní změny. Sociálně vy-

loučeným lokalitám by pomohl 

centrální registr přestupků 

a pravomoc obcí odmítnout při-

hlásit k  trvalému pobytu chro-

nické přestupkáře. Stát i kraj 

vyvíjí iniciativu a dávají mož-

nosti, které některá města zcela 

nevyužívají. Jsou to například 

dotace v  rámci aktivní politiky 

zaměstnanosti na tak zvané do-

movníky, které jiná města čer-

pají a osvědčují se, nebo dotace 

na pracovní místa od Úřadu 

práce ČR, kde jsou nyní mož-

nosti daleko širší, než byly dřív.  

Problémem sociálně vylouče-

ných lokalit je také drogová 

scéna. I v  tomto případě kraj 

pomáhá a posílil podporu ne-

ziskovým organizacím v  rámci 

drogové prevence. Máme také 

podporu ministrů Milana Cho-

vance a Michaely Marksové 

Tominové, kteří v loňském roce 

sociálně vyloučené lokality na-

vštívili. Připravuje se návrh na 

sociální bydlení, které by bylo 

dostupné pro sociálně slabé, ale 

nezvyšovalo by neúnosně část-

ky, které každoročně za sociální 

dávky na bydlení vyplatí stát. 

Pro sociálně vyloučené lokality 

je také důležité zmírnit neza-

městnanost a všechny její dů-

sledky. V  tomto směru pracuje 

Pakt zaměstnanosti Ústeckého 

kraje, který na zaměstnanost 

v  nejpostiženějších regionech 

Ústeckého kraje z  Evropské 

unie zajistil více než sto miliónů 

korun. 

Hovoříme s radním Martinem Klikou:
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Nový partner je z Kadaně
Do projektu Přírodovědné 

a  technické vzdělávání Ús-

teckého kraje byli přizváni dva 

noví partneři. Jsou to kadaňská 

Střední průmyslová škola staveb-

ní a Obchodní akademie a také 

Střední lesnická a Střední odbor-

ná škola sociální ve Šluknově. 

Obě školy byly při schvalování 

projektu zařazeny jako náhradní 

partneři. Institut náhradníka byl 

zaveden, protože se předpoklá-

dalo, že může dojít k  úsporám 

fi nančních prostředků, které byly 

na projekt schváleny. Bylo by urči-

tě škoda tyto prostředky nevyužít. 

Střední průmyslová škola sta-

vební a Obchodní akademie 

Kadaň, p. o., průběžně spolupra-

cuje se základními školami v ši-

rokém okolí (Vejprty, Kovářská, 

Klášterec n. O., Kryry, Žatec, 

Chomutov, Podbořany, Jirkov 

a samozřejmě Kadaň), pořádá 

společné exkurze, připravila 

kroužky a další akce, které mají 

za cíl popularizovat technické 

obory vzdělání a napomoci dě-

tem a  jejich rodičům při rozho-

dování při výběru budoucího po-

volání. Škola úzce spolupracuje 

s  Vysokým učením technickým 

v  Praze a  Univerzitou J. E. Pur-

kyně v  Ústí n.  L. Má rozsáhlé 

kontakty na různé stavební nebo 

průmyslové podniky, například 

Silnice Group Praha, KB Blok, 

Elektrárna Tušimice, Letiště 

Václava Havla, velmi dobře re-

aguje na potřeby budoucích za-

městnavatelů svých žáků. V rám-

ci vybavení prostor pro výuku 

škola vybaví a bude modernizo-

vat stavební laboratoř a učebnu 

stavebnictví. Celkové náklady 

na vybavení budou kolem 250 ti-

síc Kč. Vedení školy si od účasti 

v  projektu slibuje zvýšení počtu 

zájemců o studium na škole.

Důstojné prostory 
pro šluknovské žáky 
Na Střední lesnické škole 

a  SOŠ sociální ve Šluk-

nově, příspěvkové organizaci 

kraje, byla ukončena náročná 

investiční akce. Rekonstruk-

ce zahrnovala půdní vestavbu 

a  fasádu včetně zateplení uby-

tovacího zařízení pro žáky ško-

ly.  „Dokončená rekonstrukce 

těchto prostor je dokladem 

toho, že Ústecký kraj myslí i na 

své nejsevernější město a vní-

má jej jako svou rovnocennou 

součást,“ řekl na úvod setkání 

hejtman. Hlavním investorem 

byl právě Ústecký kraj, který na 

tuto stavbu uvolnil téměř 13 mi-

lionů korun. Dalším z investorů 

byla společnost Severočeské 

doly, a.  s., která přispěla 5  mi-

liony korun. Zhotovitelem byla 

fi rma WAKOS, s.  r.  o. Hlavní 

stavební práce při rekonstruk-

ci stavby spočívaly v  provedení 

půdní vestavby ve stávajícím 

objektu domova mládeže, ka-

pacita se zvýšila na 71 ubytova-

cích míst. Došlo k  výraznému 

zkvalitnění úrovně ubytovacích 

služeb studentům. „Nejsmyslu-

plnější investicí je investice prá-

vě do vzdělání,“ řekla starostka 

Šluknova Eva Džumanová. 

ZUŠ TEPLICE v nových prostorách 
Základní umělecká škola Teplice defi nitivně opus-

tila budovu v ul. Mikoláše Alše, kde od září 1990 

probíhala výuka výtvarného a tanečního oboru.

Důvodem byl špatný technický stav budovy, 

kdy začaly praskat obvodové zdi a narušila se 

statika. Zřizovatel – Ústecký kraj – rozhodl   vý-

uku přesunout do jiných, vyhovujících prostor. 

Nové zázemí se podařilo najít v  budově obchod-

ní akademie v Poštovní ulici. Zde byla už 2. října 

2014 zahájena výuka výtvarného oboru a po ne-

zbytných, poměrně náročných stavebních úpra-

vách se sem přesunula i  výuka tanečního oboru. 

Byla  zahájena letos 24. února. Je velkou výhodou, 

že se podařilo oba obory přestěhovat do jednoho 

objektu a ještě k tomu do blízkosti hlavní budovy 

ZUŠ, která sídlí v Chelčického ulici.

Soutěž KOVO Junior 
Nové obráběcí stroje pořízené v rámci projektu Přírodovědné 

a technické vzdělávání Ústeckého kraje posloužily při soutě-

ži KOVO Junior 2015 v  kategorii Obráběč kovů, která proběhla 

koncem února ve středisku Krupka Sobědruhy při Střední škole 

stavební v Teplicích.

Pátého ročníku celostátní odborné soutěže se zúčastnilo dva-

náct budoucích obráběčů ze šesti škol. Ti museli vyrobit součást-

ku na soustruhu podle technického výkresu a prokázat znalosti 

v  soutěžní části měření. Všichni přítomní předvedli své velmi dob-

ré znalosti. Na   plnění úkolů dohlíželi mistři odborného výcviku 

a rozhodčí. 

Zadání nejlépe zvládl Tomáš Lorenc z VOŠ a SŠ Varnsdorf, dru-

hý byl Lukáš Zronek ze  SŠ  lodní dopravy a  technických řemesel 

Děčín. Oba chlapci postupují do celostátního kola soutěže.

Vyhrála Nela Prokůpková  
V sále Lovochemie byly ne-

dávno předány ceny vý-

hercům 3. ročníku 

soutěže Mladý 

chemik Ústeckého 

kraje. Čtyři nej-

lepší postupují do 

celostátního fi nále 

11. června na Fakultě chemicko-

-technologické Univerzity Par-

dubice.

První dvě místa obsadily žá-

kyně ze ZŠ Buzulucká, Teplice. 

Nela Prokůpková se umístnila 

první a za ní následovala Dani-

ela Ulrichová. Třetí místo obsa-

dil Eliáš El Frem ze 

ZŠ J. A. Komenské-

ho v  Lounech. Dále 

do celorepublikové-

ho fi nále postupuje 

ze čtvrté příčky Ro-

man Marhold ze ZŠ Metelkovo 

nám. 968, Teplice. Výherci obdr-

želi hodnotné dary a účastnický 

list. Mezi oceněnými nechyběli 

ani učitelé chemie, jejichž žáci 

dosáhli nejlepších výsledků.

Modernizace stavební a technické školy 
Střední průmyslová škola 

stavební a Střední odborná 

škola stavební a technická, Ústí 

nad Labem, která 

je příspěvkovou or-

ganizací Ústeckého 

kraje, představila 

výsledek dokonče-

ných dvou částí pro-

jektu. Ty jsou součástí rozsáhlej-

ších rekonstrukcí, které na škole 

proběhly a do budoucna budou 

ještě pokračovat.  Slavnostní-

ho ceremoniálu se zúčastnili 

vysocí představitelé Ústeckého 

kraje a  jeho úřadu. Po  úvodní 

prezentaci ředitele školy Vítěz-

slava Štefl a násle-

dovala prohlídka 

nového zateplení, 

oplocení a vybavení 

školy, které přispěje 

jak k  modernizaci 

výuky, tak k  celkovému zvýšení 

prestiže školy a středního vzdě-

lávání. Dále následovalo slav-

nostní přestřižení pásky u dílen 

nového vybavení dřevooborů 

a  účastníci měli také možnost 

vidět v akci CNC centrum na ob-

rábění dřeva.

Jedním z  cílů školy, která je 

zároveň centrem celoživotního 

vzdělávání, je vybudování kam-

pusu řemesel, jenž by byl jediný 

v celé České republice. Celý pro-

jekt zateplení objektu stravov-

ny a společenské části včetně 

výstavby oplocení fi nancoval 

Ústecký kraj, na modernizaci 

výuky a vybavení se podílel ROP 

Severozápad. 

Hovoříme na téma Hry zimní 
olympiády dětí a mládeže
Náměstkyni hejtmana Janě Vaňhové (na snímku), která má v gesci školství, 
mládež a sport, jsme položili pár otázek k významné sportovní soutěži pro ško-
láky z celé země – Hrám VII. zimní olympiády dětí a mládeže ČR, které bude 
pořádat Ústecký kraj ve dnech 17.–22. ledna 2016.   

V  čem chce kraj navázat 
na  své úspěšné pořádání 
letních her v roce 2007?

Ústecký kraj chce na   ně 

navázat, ale i na ostatní roč-

níky pořádáním her, které 

nejen svou sportovní úrov-

ní, ale i společenským a kul-

turním významem povedou 

k  úspěšné prezentaci Ús-

teckého kraje a k  dalšímu 

posílení olympijských ideá-

lů, které Český olympijský 

výbor šíří prostřednictvím 

projektu olympiády dětí 

a mládeže.

Kolik budeme hostit spor-
tovců a jak početný bude jejich doprovod?

Předpokládaný počet účastníků bude asi 

1100 dětí, 250 trenérů a 28 vedoucích výprav.

Bude náročná příprava sportovišť, ubytování a vů-
bec míst, kde budou hry pořádány?

Příprava samotných Her VII. ZODM je obecně 

náročná v celé skladbě organizačních kroků. Např. 

zahajovací, medailové a  ukončovací ceremoniály, 

ubytování, stravování, doprava, produkce soutěží, 

zajištění sportovišť, smluvní ujednání a další jsou 

často složitě a etapově vyjednávány a koordinovány 

tak, aby vedly k  významným sportovním výsled-

kům, zážitkům na sportovištích a příjemnému po-

bytu všech účastníků v Ústeckém kraji. 

Chceme oproti minulým zimním hrám přidat ně-
jaký zimní sport?

Ano, je přidaný skicross v akrobatickém lyžová-

ní (zatím tato sportovní disciplína nikdy nebyla).

Už jsou vybrány doprovodné soutěže?
Vybrali jsme šachy a disco dance.

Můžeme už představit logo her, a kdy se do ČR roz-
letí obrázek maskota našich her?

Logo her už je vytvořené a  schválené od ČOV, 

proto ho můžete zveřejnit.  Maskota představíme 

později, ale už se šije!  Jeho velká prezentace začne 

po skončení letní olympiády dětí a mládeže v Plzni, 

jichž se zúčastní i mladí sportovci, trenéři a další 

účastníci i od nás, z Ústeckého kraje. 

Poděkovali jsme za rozhovor předsedkyni Organi-
začního výboru a  místopředsedkyni Řídicího výbo-
ru Her VII. ZODM.

FANFÁRA TRUBAČŮ – žáků lesnické střední školy – otevřela slavnostní ceremoniál ve Šluknově.

JSME V DÍLNĚ dřevooborů v Krásném Březně.

UČEBNA STAVEBNICTVÍ kadaňské průmyslovky s pomůckami pro 

vytápění, měření a regulaci.

Projekt „Přírodovědné 
a technické vzdělávání 

Ústeckého kraje“ je fi nancován 
Evropským sociálním fondem 
a rozpočtem České republiky.
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Kraj věnoval hasičům 
sedm osobních aut 
Dokončení  ze strany 1

... je v  plné polní viděli na-

příklad při povodních v  roce 

2013. Velmi mile mě i  překva-

pil počet dobrovolných hasičů 

v celé republice, tedy 350 tisíc 

členů,“ poděkoval při předá-

vání hejtman Ústeckého kraje 

Oldřich Bubeníček.  Předání 

se konalo v prostorách společ-

nost Jelínek Holding, s. r. o., 

která je oficiálním dealerem 

vozidel značky Renault a Da-

cia a také uspěla ve výběrovém 

řízení na dodání právě těchto 

nových osobních vozů. Ve vo-

zech značky Dacia Logan mají 

hasiči i povinnou výbavu, zim-

ní a letní pneumatiky. O polep 

jednotlivých vozidel se posta-

rala firma Stimax Internatio-

nal, s.   r.   o., provozovatel Ha-

sičského obchodního centra 

s prodejnou v Teplicích.

Další Katalog řemesel
Ústecký kraj vydal v loňském 

roce Katalog řemeslné výro-

by, který nabídnul přehled o  vý-

robcích řemeslníků a drobných 

podnikatelů v kraji pro využití při 

pořízení dárkových a propagač-

ních předmětů, které skutečně re-

prezentují náš kraj. V elektronické 

podobě je umístěn na turistickém 

portálu Brána do Čech včetně 

jmenného seznamu řemeslníků 

v  sekci Regionální produkty, dále 

na webu Ústeckého kraje, také ho 

poskytujeme na vyžádání všem, 

kteří o něj projeví zájem. 

V současné době připravujeme 

Katalog řemesel 2015. Budou zde 

uvedeni řemeslníci se sídlem nebo 

provozovnou na území Ústecké-

ho kraje, kteří patří do některé ze 

dvou uvedených skupin a kontak-

tují nás na základě této výzvy:

I. Skupina – necertifi kovaní 
• Řemeslník (právnické osoby 

kategorie drobný a malý pod-

nikatel; fyzické osoby pod-

nikající i nepodnikající) pro-

dukující výrobky s podílem 

ruční práce, ve které se odrazí 

řemeslné zpracování, s výro-

bou alespoň do desítek kusů

II. Skupina – certifi kovaní 
• Držitelé platného certifi kátu 

Regionální produkt vedený 

pod Asociací regionálních 

značek

• Držitelé ocenění Regionální 

potravina Ústeckého kraje 

2014

• Držitelé ocenění O  nejlepší 

potravinářský výrobek Ústec-

kého kraje – kraje Přemysla 

Oráče 2014

• Držitel titulu Nositel tradice 

lidového řemesla

Katalog slouží k podpoře 

místní ekonomiky, pomáhá 

v reklamě a propagaci produkce 

a posiluje sounáležitost místní-

ho obyvatelstva s regionem.

Na vaše kontakty ve formátu 

Jméno a příjmení – Kontakt 
(mobil, e-mail) – Adresa – 
Druh výrobku čekáme e-mai-

lem na adrese ludwigova.p@

kr-ustecky.cz (Petra Ludwigo-

vá, koordinátor pro regionální 

výrobky, značky, řemeslníky, 

Krajský úřad Ústeckého kraje 

– odbor regionálního rozvoje, 

tel.: 475 657 958).

Uveřejnění v Katalogu řeme-

sel 2015 je zdarma. Na vaše 

kontakty čekáme do 10. dub-

na 2015. 

Poradní orgán 
hejtmana také 
o Euroklíči

Na krajském úřadu se usku-

tečnilo 10. jednání Po-

radního orgánu hejtmana pro 

seniory a zdravotně postižené 

(POHÚK). Jedním z hlavních 

témat byl krajský plán vyrov-

návání příležitostí pro osoby se 

zdravotním postižením na ob-

dobí 2015–2018, který zastupi-

telstvo schválilo v únoru.

Dokument byl zpracován 

z  podnětu POHÚK ve spo-

lupráci s  Ústeckou krajskou 

radou osob se zdravotním po-

stižením a  zainteresovanými 

odbory Krajského úřadu. Důraz 

je kladen zejména na oblasti 

zpřístupňování staveb, dopravy 

a  informací; oblast vzdělává-

ní a  školství; oblast zdravotní 

péče; oblast sociálních věcí; 

oblast kultury, sportu a volno-

časových aktivit; organizování 

pravidelných konferencí na ak-

tuální témata a další oblasti.

Druhým tématem byl projekt 

Euroklíč, jehož cílem je zajistit 

osobám se sníženou schopností 

pohybu dostupnost veřejných 

sociálních a technických kom-

penzačních zařízení. Je určen 

pro maminky s  dětmi, seniory 

apod. (např. pro přístup na ve-

řejné záchody). Od února 2015 

jsou v ÚK euroklíče vydávány. 

Existují čtyři distribuční místa: 

Lovosice (Šance), Most (AMA), 

Děčín (AVAZ), Ústí nad Labem 

(centrum a Klíše). Prozatím je 

vyrobeno 200 kusů, letáky s bliž-

šími informacemi o projektu bu-

dou v nejbližší době zhotoveny.

Krajská hospodářská komora dělá 
průzkum mezi fi rmami a podnikateli
Stále diskutované téma neprolomení těžebních 

limitů chce hospodářská komora podložit 

průzkumem skutečných dopadů na hospodářství 

Ústeckého kraje. Vzhledem k  tomu, že vláda ČR 

nechce umožnit pokračování těžby hnědého uhlí, 

rozhodla se tedy Krajská hospodářská komora Ús-

teckého kraje (KHK ÚK) provést mezi podnikateli 

průzkum, jaký bude mít omezení těžby hnědého 

uhlí vliv na hospodářství a ekonomickou situaci 

regionu. „Neprolomení limitů nemá pouze dopa-

dy na těžební společnosti a jejich zaměstnance, ale 

také na mnoho dalších fi rem a podnikatelů,“ říká 

předseda KHK ÚK František Jochman a dále dodá-

vá: „Odhady neprolomení limitů na hospodářství 

Ústeckého kraje a zaměstnanost se různí. Proto 

jsme se rozhodli uskutečnit průzkum mezi fi rmami 

v  regionu a zjistit, jak se jich neprolomení těžeb-

ních limitů dotkne. Konkrétně o jak vysoký objem 

tržeb přijdou a kolik zaměstnanců budou muset 

propustit. Vzhledem k tomu, že těžební limity jsou 

rozhodnutím vlády, musí nám vláda nabídnout 

adekvátní opatření a kompenzace pro občany regi-

ony na zmírnění dopadů jejího rozhodnutí.“

Krajská hospodářská komora Ústeckého kraje 

v  této souvislosti připravuje také diskusní setká-

ní s  fi rmami navázanými na těžařské společnos-

ti. Výsledkem setkání a průzkumu bude infor-

mace určená vládě ČR, kterou bude muset vzít 

v  úvahu při svém rozhodování o další platnosti 

UV  č.  444/1991 v červnu 2015.

NOVÁ VOZIDLA DACIA ještě u prodejce.

Křesadla 2014 
V Ústí n. L. převzaly ceny Křesadlo za r. 2014 dobrovolnice z Ús-

teckého kraje Eva Klingrová z  Litoměřic, Klára Tyrbachová 

působící v dobrovolnickém programu pro znevýhodněné děti a mlá-

dež, MUDr. Jana Dušánková, zakladatelka mobilní hospicové péče 

pro onkologicky nemocné pacienty, Iva Trávníčková spolupracující 

s mentálně postiženými lidmi v rámci chráněného bydlení Klobouk 

v  Terezíně, Hana Mottlová – dochází několik let do kojeneckého 

ústavu v Mostě a Andělé bez křídel, a dobrovolnice Marie Jelínková 

a Klára Hozáková, které se věnují sbírkové činnosti pro potřebné. 

Spolupráce dvou sousedních 
krajů v cestovním ruchu
Na zasedání Rady Asociace krajů ČR (AKČR) v pátek 20. břez-

na na zámku Štiřín podepsal hejtman Ústeckého kraje Oldřich 

Bubeníček a hejtman Libereckého kraje Martin Půta memorandum 

o spolupráci v oblasti rozvoje cestovního ruchu. Hejtmani se v rámci 

zasedání AKČR setkali též s ministryní práce a sociálních věcí Mi-

chaelou Marksovou Tominovou a   s  ministrem životního prostředí 

Richardem Brabcem.

Společné jednání s  ministryní práce a sociálních věcí Michaelou 

Marksovou Tominovou se věnovalo fi nancování sociálních služeb 

a kompenzací nákladů krajů za 

nově přijaté úředníky v souvis-

losti s přechodem fi nancování 

sociálních služeb na kraje. „Kra-

jům v  současné podobě fi nan-

cování chybí na sociální služby 

721,5  miliónu Kč, které budou 

za podpory ministryně práce 

a sociálních věcí požadovat na 

vládě,“ uvedl Oldřich Bubeníček 

jako předseda sociální komise 

Asociace krajů ČR.

Vydařený kros v Rumburku, kde chtějí i Evropu
V  areálu fotbalgolfového are-

álu na vrchu Dymník v těsné 

blízkosti Rumburku se uskuteč-

nilo v  sobotu 21. března Mist-

rovství České republiky v  krosu. 

Zúčastnilo se jej několik stovek 

běžců v  jedenácti věkových ka-

tegoriích, žákovských, doroste-

neckých a juniorských, o tituly 

se utkali i muži – mílaři, muži na 

10 km a ženy na třech okruzích, 

tedy šesti kilometrech. Mistrov-

ské medaile a diplomy udíleli také 

představitelé Ústeckého kraje, 

jenž patřil k  partnerům soutěže. 

Součástí sobotní vydařené akce 

byl také běh veřejnosti, soutěž 

dětí v minikrosu nebo autogrami-

áda atletických hvězd. Titul mezi muži získal Lukáš Kourek (TJ Nové 

Město na Moravě), několik medailí, hlavně v mládežnických kategori-

ích terénních běžců zůstalo i v Ústeckém kraji. Pořadatelé krosového 

běhu se budou ucházet o přidělení Mistrovství Evropy v krosu. Držme 

jim palce! Dodejme ještě, že do areálu kolem Stromu života, kamen-

ného díla z 23 žulových obelisků, se chystá na 29.–31. květen Czech 

Open 2015, Mistrovství ve fotbalgolu, nové a velmi oblíbené sportovní 

disciplíně.

Z TRATI NÁROČNÉHO terénního běhu na Dymníku. Měl mnoho výběhů, překážek, přeskoků nebo terénních 

vln. Běhalo se po louce, poli i v lese.  

ZLEVA jsou na snímku hejtmani 

Oldřich Bubeníček a Martin Půta.

Je čas na přípravu přeshraničních projektů 
Odbor regionálního rozvoje 

Krajského úřadu Ústec-

kého kraje v současné době or-

ganizuje semináře k  programu 

Přeshraniční spolupráce Svo-

bodný stát Sasko – Česká re-

publika. O první dva semináře 

byl velký zájem, a tak informa-

ce o novém programu již získa-

lo více než sto zájemců. Hlavní 

přednášející Josef Žid z  Minis-

terstva pro místní rozvoj, který 

zodpovídá za program za Čes-

kou republiku, si umí udržet 

pozornost posluchačů po celou 

dobu trvání semináře. Zajíma-

vým způsobem seznámí poslu-

chače s hlavními cíli programu 

i  s  konkrétními aktivitami, na 

které bude možné získat do-

tace v  tomto programu. Jedná 

se zejména o aktivity, které 

snižují rizika a škody při živel-

ních pohromách, péče o životní 

prostředí, vzdělávání na všech 

stupních a  spolupráce různých 

organizací na obou stranách 

hranice včetně euroregionů 

a tzv. fondu malých projektů. 

Přestože program dosud není 

schválen, očekává se, že ho 

Evropská komise do poloviny 

roku 2015 schválí. Zároveň se 

zpracovávají všechny prová-

děcí dokumenty, jako jsou Pří-

ručka pro žadatele, Příručka 

pro příjemce, Realizační do-

kument, a  dolaďuje se elektro-

nická žádost o dotaci. Sečteno, 

podtrženo, je nejvyšší čas na 

přípravu projektů. Očekává se, 

že v červenci 2015 by mohla být 

vyhlášena výzva k  předkládání 

projektových žádostí do pro-

gramu a  koncem roku 2015 by 

mohly být monitorovacím vý-

borem schváleny první žádosti. 

Další semináře: Moldava 

(3. dubna) a Chomutov (23. dub-

na). Je třeba se přihlásit na e-mail: 

holeckova.m@kr-ustecky.cz



březen 2015 7Ústecký kraj

PSALI JSME PŘED DESETI LETY

V šestistránkových novinách Ústeckého kraje, jež byly v r. 2005 pří-

lohou Deníku, MF Dnes a Práva jsme mimo jiné informovali čtenáře 

o řadě akcí a událostí. Porovnáváme situaci se současností v roce 2015.

TEHDY Zastupitelstvo Ústeckého kraje bude mít výbor pro ná-

rodnostní menšiny. Krajští zastupitelé schválili jeho vytvoření 

a uložili hejtmanovi Jiřímu Šulcovi předložit na příští schůzi ná-

vrh na jmenování jeho členů.

DNES Už deset let výbor opravdu při krajském zastupitelstvu 

pracuje. V tomto volebním období je jeho předsedou Pavel Vod-

seďálek, který je na našem snímku. Výbor má čtrnáct členů, čtyři 

jsou krajští zastupitelé, ostatní jsou z jednotlivých národnostních 

menšin (Slováci, Němci, Ma-

ďaři, Židé, Romové, Bulhaři, 

Vietnamci a nejnověji i Ru-

sové). Výbor se schází každý 

měsíc, nejvýznamnější chysta-

nou akcí je Den národnostních 

menšin, jenž se uskuteční v pá-

tek 15. května odpoledne na 

Lidickém náměstí v Ústí n. L. 

TEHDY Zavítejte na třetí ročník dvoudenní prodejní výstavy vín, 

prezentace vinoték, vinařských potřeb a literatury nazvaný orga-

nizátory z Ortopedického centra Vinařské Litoměřice. Jako každý 

rok bude i tato prodejní výstava probíhat v  litoměřickém Domě 

kultury, a to ve dnech 1.–2. 4. 2005.

DNES Na první straně novin je plakátek letošní akce. Ta se usku-

teční 17. a 18. dubna v Domě kultury a gotickém hradu v Litoměři-

cích (vždy od 10 do 17 hodin). Výstavě předcházela 30. a 31. března 

soutěž vín. Vloni se stal championem Sauvignon pozdní sběr z Vi-

nofolu, i letos bude vybrán absolutní vítěz. Součástí dubnové akce 

budou i doprovod-

né prezentace Víno 

a  zdraví a Víno 

a  pokrmy. Letošní 

akce se ve  13.  roč-

níku uskuteční pod 

záštitou prezidenta 

ČR. 

TEHDY Nastupující jarní období přispěje k  hladšímu pokračo-

vání stavebních prací v areálu Ústavu sociální péče v Háji u Du-

chcova. Komplexní rekonstrukce krajem zřizovaného ústavu, 

v  němž žije 57 klientů s mentálním postižením, byla zahájena 

v   roce 2000. Po zániku okresních úřadů se však zastavila kvůli 

nedořešenému fi nancování ze strany státu. Stavební práce za 

90  milionů korun se znovu rozběhly až v roce 2004.

DNES Skutečná cena 

byla 88,5 milionu ko-

run. V současné době 

domovy sociálních 

služeb Háj a Nová Ves 

poskytuje čtyři sociál-

ní služby v Háji u Du-

chcova, a  to domovy 

pro osoby se zdravot-

ním postižením s kapacitou 70 osob, týdenní stacionář s kapaci-

tou 10 osob, chráněné bydlení s kapacitou 9 osob a sociálně akti-

vizační službu pro osoby se zdravotním postižením. Další služba 

domovy pro osoby se zdravotním postižením je provozována na 

Nové Vsi v Horách s kapacitou 50 osob. V současné době pracu-

je v Háji u Duchcova 47 pracovníků v přímé péči, 36 pracovníků 

v  sociálních službách a 26 provozních pracovníků. V  zařízení 

v  Nové Vsi pracuje 38 pracovníků (22 v přímé péči).

TEHDY O velikonoční atmosféru v budově krajského úřadu se 

letos postaraly prodejní výstavky, na kterých krajské příspěvkové 

organizace předváděly a nabízely výrobky svých klientů. Pestrou 

nabídkou se pochlubil například Ústav sociální péče Skalice.

DNES Prodejní výstavy výrobků kli-

entů ústavů sociální péče, domovů pro 

seniory a dalších zařízení mají na kraj-

ském úřadu mnohaletou tradici, před 

Velikonocemi i v době předvánoční. 

Letošní velikonoční akce výrobků kli-

entů sociálních služeb a Psychiatrické 

léčebny Petrohrad, příspěvkových or-

ganizací Ústeckého kraje se uskuteční 

v prostorách 2. patra Krajského úřadu 

ÚK 2. dubna od 10 do 12 hodin.  

TEHDY V krajských novinách byla pozvánka na výstavu fotografi í 

Tarase Kuščynského s názvem „Taras – fotografi cká setkání 1965–

1983“, do 1. května pobíhala v Regionálním muzeu v Teplicích.

DNES Příspěvková organizace Ústeckého kraje Regionální mu-

zeum Teplice nabízí na Zámeckém náměstí deset stálých expo-

zic (např. Archeologie, Porcelán a keramika, Lázeňství, Umění 

14.–18. století, Historické 

hodiny) a také nejrůznější vý-

stavy. Ještě do 19. dubna je 

otevřena expozice Ryté sklo 

Jaroslavy Votrubové a od 1. do 

26. 4. v Jízdárně Regionálního 

muzea práce žáků Základní 

umělecké školy Teplice, p. o.  

Muzeum je otevřeno denně 

kromě pondělí, přičemž o  so-

botách a  nedělích vždy od 

10 do 12 a od 13 do 17 hodin. 

Z veletrhu Holiday World druhé místo
V  závěru února se uskuteč-

nil v areálu holešovického 

Výstaviště v Praze veletrh ces-

tovního ruchu Holiday World. 

Mezi ohromnou konkurencí vy-

stavovatelů z  celého světa byla 

oceněna expozice Ústeckého 

kraje. V kategorii Stánky nad 

60 m2 se Brána do Čech umísti-

la na druhém místě po vítězném 

stánku Turecka, na třetím místě 

byl Královéhradecký kraj.

Ozvláštněním expozice, 

u  které se zastavovali návštěv-

níci, byl model lodního výtahu 

z  Elblagského kanálu z  pol-

ských Mazurských jezer. Jezer-

ní krajinu a ostatní turistickou 

nabídku zde prezentovali zá-

stupci okresu Ostróda v Polsku. 

Hostem ve stánku byla Grażyna 

Bernatowicz, velvyslankyně 

Polska v ČR.

„Vážím si spolupráce s  pol-

skými partnery, s nimiž má Ús-

tecký kraj podepsanou smlouvu 

o spolupráci. Témata spoluprá-

ce jsou z různých oblastí, avšak 

na poli cestovního ruchu jsme 

nejdále. Prostřednictvím spo-

lečných veletržních expozic 

nám jde o jediné, přivést do na-

šich regionů co nejvíce návštěv-

níků,“ konstatoval Jan Szántó, 

radní Ústeckého kraje pro re-

gionální rozvoj, cestovní ruch a 

zahraniční vztahy.  

Ing. Ellen Herzogová, 

oddělení cestovního ruchu KÚÚK

Senioři opět zpívají
Mostecká obecně prospěšná 

společnost Naděje – M již 

podruhé získala fi nanční podpo-

ru z Fondu Ústeckého kraje na 

projekt Senioři zpívají II, který byl 

zahájen vloni v  prosinci a bude 

ukončen v listopadu 2015. Senio-

ři se nacházejí v pokročilém věku 

v nelehké situaci a neprávem se 

ocitají na okraji zájmu společnosti. 

Mají zdravotní potíže, řada z nich 

je upoutána na invalidní vozíky, 

musí při chůzi používat kompen-

zační pomůcky a podobně. Stáří 

a tělesné znevýhodnění či špatný 

zdravotní stav je vylučuje z  aktiv-

ního života a mimo jiné jim také 

znemožňuje účastnit se běžných 

společenských a kulturních akcí. 

Zmíněný projekt svým zaměřením 

odbourává tyto bariéry a zlepšuje 

fyzický i psychic-

ký stav seniorů. 

V rámci deseti hudebních produk-

cí mají senioři možnost si zazpívat, 

jakkoliv se rytmicky a pohybově 

účastnit produkcí a navíc jsou vta-

ženi do samotného programu tře-

ba formou určení si své oblíbené 

písně či diskuzemi o jednotlivých 

oblastech života. V  tomto roce se 

uskutečnily již tři hudební produk-

ce pro téměř 200 seniorů (Domov 

sociálních služeb a Domov s pe-

čovatelskou službou v Meziboří 

a v  Domovech sociálních služeb 

Litvínov), dalších sedm se usku-

teční do konce listopadu v  dal-

ších příspěvkových organizacích 

Ústeckého kraje či v  sociálních 

zařízeních měst a obcí regionu. 

Ing. Milena Pešoutová, ředitelka Naděje – M

Oslavy 1210. výročí 
první zmínky o řece Ohři

(Pokračování z minulého čísla)

Putovní výstava bude mapovat 

významné události, povod-

ně, zemědělství a průmysl na 

řece, vývoj měst na ní. Výstava 

se během roku zastaví na mnoha 

místech podél celého toku řeky, 

včetně řady škol. Rádi bychom, 

kdyby se stala základem pro vý-

ukový materiál pro studenty,“ 

říká k výstavě ředitelka Destinač-

ní agentury Dolní Poohří Libuše 

Novotná Pokorná. 

Historik Petr Hlaváček připra-

vuje k vydání knihu Řeka Ohře v 

bájích a pověstech, kterou ilust-

racemi doplní Antonín Grafne-

tter, mimo jiné autor plakátů ke 

Dni Ohře, pořádanému v Karlo-

varském kraji vodáky. „Do sou-

boru jsou zahrnuty pověsti od 

pramene Ohře pod Schneeber-

gem v německých Horních Fran-

cích přes jednotlivá města a regi-

ony Karlovarského a Ústeckého 

kraje až po soutok Ohře a Labe 

v Litoměřicích. Ve všech fi guruje 

řeka Ohře buď jako přímý aktér 

bájného či pohádkového dění, 

nebo jako výrazný areál vyprávě-

ní,“ říká ke knize Petr Hlaváček.

Hlavní oslavy proběhnou 

27.  června na nábřeží Maxipsa 

Fíka v  Kadani. „Získali jsme 

partnery na německé straně, 

takže oslavy začnou 18. dubna 

svěcením pramene řeky ve Smr-

činách. Němečtí partneři plánují 

také pochod podél toku,“ dodává 

ještě ředitelka DA. V Karlovar-

ském kraji se připojila Vodácká 

Ohře, v Žatci a Litoměřicích 

plánují pivovary uvařit speciál-

ní pivo a některé restaurace už 

chystají menu inspirované Ohří. 

„Rádi bychom touto cestou vy-

zvali další obce a města na řece, 

aby se připojily k oslavám a daly 

nám o svých akcích vědět,“ vyzý-

vá ředitelka destinační agentury.

Logo výročí řeky Ohře, které se 

stane součástí propagačních ma-

teriálů a připravovaného webu, 

je výsledkem soutěže studentů 

Vyšší odborné školy obalové 

techniky a Střední školy ve Štětí. 

Organizační tým vybral návrh 

studentky Anny Křížové, děkuje 

však i dalším zapojeným studen-

tům – Kláře Maškové, Michaele 

Králové a Janu Krieglerovi.

Připravila Destinační agentura 

Dolní Poohří

Marie Machová oslavila 100 let 

V teplickém zařízení pro seni-

ory v  ulici U Nových lázní, 

které je součástí Podkrušnohor-

ských domovů sociálních služeb 

Dubí–Teplice, oslavila ve středu 

18. března významné životní ju-

bileum paní Marie Machová, kli-

entka domova. Narodila se před 

sto lety na Slovensku, pár let před vznikem Československé republiky. 

Do Čech přišla v  patnácti letech, většinu dosavadního života spojila 

s  českým severem. Bydlela v  Břežánkách, kde pracovala v  keramič-

ce. Vychovala tři děti a má sedm vnuků, třináct pravnuků, a dokonce 

šest prapravnoučátek. Už jedenatřicet let je vdovou. V  Podkrušno-

horských domovech je paní Machová z 360 klientů nejstarší, ovšem 

plných dvaačtyřicet obyvatel v Teplicích i na dvou místech v Dubí je 

starších 90  let (z toho je pouze šest mužů). Mezi dlouhou řadou gratu-

lantů z řad rodiny, přátel a hostů byl i pan hejtman. 

Doprovodný program:
. kouzelník a kejklíř Pet

. sokolnická společnost TEIR
. DUO KARSON - fakír, orientální tanečnice s hadem

. velikonoční soutěže pro děti

. velikonoční zvířátka

. jarmareční tržiště

. prezentace oborů SŠ a tvořivé

činnosti dětí z dětských domovů

zřizovaných Ústeckým krajem

J I M L Í N
NOVÝ HRAD
1465 - 2015

55
0 
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t

Zámek Nový Hrad, p. o. Ústeckého kraje 

s Uměleckou a produkční agenturou Armiger 

Vás srdečně zvou na

Vstupné dobrovolné

Neděle 5. dubna 2015  od 10.00 do 17.00 hodin

Zveme Vás také k prohlídce velikonočně

vyzdobených zámeckých pokojů

a na výstavu fotografií URBEXu

"Čtyři fotografové - jedna vášeň".

WWW.ZAMEKNOVYHRAD.CZ  |  550 LET A STÁLE JAKO NOVÝ. NOVÝ HRAD.

v Jimlíně u Loun

ZLEVA ZÁSTUPCI vítězné turecké expozice, druhé místo převzal za Ústecký kraj Ing. Jiří Válka a vedle něj 

zcela vpravo zástupkyně Královéhradeckého kraje.

Za novinářskými zkušenostmi 

V  prvním březnovém víkendu vyjeli redaktoři školního časopisu 

Špión Základní školy a Mateřské školy Kpt. O. Jaroše Louny za 

získáním novinářských zkušeností na oddělení mediální komunikace 

Krajského úřadu Ústeckého kraje. Zde je čekal pestrý program – vi-

děli, jak vznikají videoreportáže do krajské webové televize, zkusili si 

korektury textu a seznámili se s novinářskými pojmy. Také se dozvě-

děli, jak se tvoří krajské noviny Ústeckého kraje a že vycházejí v ná-

kladu 340 000 výtisků.  Velkým zážitkem pro ně byla účast na brífi nku 

hejtmana Ústeckého kraje Oldřicha Bubeníčka, kterého následně 

před televizní kamerou zpovídala redaktorka – žákyně  Helena Ku-

thanová. Rozhovor před kamerou si vyzkoušeli i další žáci. Na závěr 

nám vedoucí odboru kanceláře hejtmana Luboš Trojna vysvětlil or-

ganizační strukturu krajského úřadu a předal všem nové vydání kraj-

ských novin. Domů jsme se vrátili obohaceni o nové poznatky, které 

jistě při své redaktorské práci využijeme. Mgr. Jana Švýcarová

ŽÁCI ZŠ KPT. OTAKARA JAROŠE z Loun se vyfotografovali na krajském 

úřadu s redaktorem a kameramanem agentury Audio-video Schneider,  

která točí reportáže pro krajskou webovou televizi U-TV.
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Milí čte-

n á ř i , 

d ě k u j e m e 

za všechny 

vaše odpovědi, které k  nám 

dorazily. Mnoho z vás na foto-

grafi i poznalo město Vejprty, 

které mají ve svém znaku vy-

vrácenou jedli. Ze všech správ-

ných odpovědí jsme vylosovali 

tři výherce:  Jana Schreibera 

ze Žatce, Bohumilu Česalo-
vou z Loun a Miroslava Prch-
líka z  Děčína. Všem k  výhře 

gratulujeme a věříme, že ti, co 

nyní nevyhráli, budou trpěliví 

a budou soutěžit i nadále.

Za dnešní hádankou zamí-

říme do chráněné krajinné 

oblasti Lužických hor. Na le-

teckém snímku vidíte náměs-

tí obce, která se pyšní také 

titulem Vesnice roku. Poblíž 

obce se nachází třetí nejvyšší 

vrchol Lužických hor, kde je 

také sjezdový areál a běžecké 

trati. Hornická historie obce 

sahá až do 16. století, kdy byla 

obec založena saským šlech-

tickým rodem Schleinitzů díky 

svému nerostnému bohatství. 

Právě dolování bylo hlavním 

důvodem jejího založení, kte-

rému předcházela ražba štoly 

sv. Kryštofa, patrona horníků. 

Tušíte, jaká obec Ústeckého 

kraje je na fotografi i? 

Správné odpovědi zasílej-

te do 15. dubna na Krajský 

úřad Ústeckého kraje, odd. 

mediální komunikace, Velká 

Hradební 48, 400 02 Ústí n. L. 

nebo na e-mailovou adresu: 

flochova.m@kr-ustecky.cz. 
Heslo: fotokvíz. Napište adre-

su pro případné zaslání výhry. 

OBLASTNÍ 

MUZEUM V LITOMĚŘICÍCH

Zničené kostely severních 
Čech 1945–1989 – od 7. dubna 

se představí severočeské zniče-

né sakrální památky, které dnes 

existující pouze na dobových fo-

tografi ích.

OBLASTNÍ 

MUZEUM V DĚČÍNĚ

Klenoty ze země draka – bu-

dou k  vidění nejrůznější před-

měty asijského umění. Do konce 

září.

OBLASTNÍ 

MUZEUM V CHOMUTOVĚ

Výstava Ztráta paměti ukazu-

je společenské, kulturní a ideové 

transfery v historii příhranič-

ního regionu severozápadních 

a severních Čech. Věnuje se bo-

haté historii, významným osob-

nostem, kulturním proudům, 

společenskému a politickému 

vývoji. K vidění od 16. dubna. 

OBLASTNÍ 

MUZEUM V LOUNECH

Živá kuřátka budou k  vidění 

pro malé a velké návštěvníky do 

10. dubna. 

OBLASTNÍ 

MUZEUM V MOSTĚ

Osvětim 1940–1945. Výsta-

va k příležitosti 70. výročí osvo-

bození koncentračního tábora 

potrvá až do 30. září. 

SEVEROČESKÁ GALERIE 

VÝTVARNÉHO UMĚNÍ 

V LITOMĚŘICÍCH 

AD GLORIAM DEI – 
130. let diecézního muzea v Li-
toměřicích a 20 let jeho obnove-

né existence – až do 19. dubna. 

REGIONÁLNÍ 

MUZEUM TEPLICE 

Od 1. dubna se můžete těšit 

na výstavu nejlepších výtvar-
ných výtvorů žáků ZUŠ Tepli-
ce. K vidění budou do 26. dubna. 

SEVEROČESKÁ 

VĚDECKÁ KNIHOVNA 

ÚSTÍ NAD LABEM

Co jsem to jen chtěl? Á – 
už jsem si vzpomněl. Dne 

14. dubna se od 11 hodin v ulici 

W.  Churchilla koná Seminář 
trénování paměti. Rezervace 

na tel. 607 808 531.

GALERIE 

MODERNÍHO UMĚNÍ 

V ROUDNICI NAD LABEM

Vzdálení pozorovatelé – 

výstava ukáže nebeská tělesa 

i  astronomické jevy tak, jak se 

promítly do děl řady umělců. 

Z cyklu Nová jména, výstava po-

trvá do 24. května. 

V  únoru byla v  křížovce tajenkou otázka Ze kterého roku je 
první písemná zmínka o řece Ohři? Z článku na straně šest 

jste se dozvěděli, že to bylo v roce 805, čili je to už 1210 let. Dnes 

také přinášíme v našem listu logo oslav této události.

Z úspěšných luštitelů jsme vylosovali pět, kteří od kraje dosta-

nou pěkné dárky. Jsou jimi Věra Hrstková z Rumburku, Zdeněk 
Zajíc z Košťan, Anna Kalhousová ze Štětí, Martina Bočkajová 

z Litvínova a Pavel Hanzlík z Krupky. Všem k výhře upřímně bla-

hopřejeme!

I v této březnové křížovce je tajenkou opět otázka. Odpověď na 

ni najdete někde v tomto listu. Pošlete nám tajenku i odpověď e-

-mailovou poštou nebo na korespondenčním lístku a uveďte plnou 

adresu. Na příspěvky počkáme do středy 15. dubna, adresujte 

je na Krajský úřad Ústeckého kraje, odd. mediální komunika-

ce, Velká Hradební 3118/48, 400 02 Ústí n. L., elektronicky na 

sebesta.z@kr-ustecky.cz. Heslo: KŘÍŽOVKA. 

Sedmdesát let krajské knihovny
Od roku 1912 sídlila ústecká 

německá knihov-

na v  moderní budově 

na dnešním Lidickém 

náměstí. Pro-

tože byla bě-

hem náletů 

v  dubnu 1945 

poničena, zís-

kala náhradní 

prostory v  ulici 

Prokopa Diviše, kde se pro 

veřejnost slavnostně otevřela  

16.   listopadu 1945. Po nece-

lém roku se stěhovala do bývalé 

Foustkovy kavárny a cukrárny 

v  Revoluční třídě. Své stálé síd-

lo získala až v roce 1948, a to ve 

vile po C.  H. Wolfrumovi v  ul. 

Velká Hradební  49. Nesla ná-

zev Ústřední knihovna města 

Ústí nad Labem. Po desetiletém 

působení se změnil název na 

Městskou knihovnu Maxima 

Gorkého. Od  dubna 1979 nesla 

název Státní vědecká knihovna 

Maxima Gorkého. Od 

července 2001 se stal 

novým zřizovatelem 

knihovny Ústecký 

kraj, který přejmeno-

val ústeckou knihov-

nu na Severočeskou 

vědeckou knihovnu. 

Jak uvedl současný 

ředitel ing. Aleš Brožek, 

fond knihovny se za sedm 

desítek let zestonásobil. Knihov-

na nyní pečuje o více než 819 tisíc 

dokumentů a průkazku k  jejímu 

užívání má téměř 12 tisíc obyva-

tel Ústeckého kraje. 

V  listopadu 2015 vyvrcholí 

oslavy 70 let ústecké knihovny. 

Od ledna k tomuto výročí je vždy 

jedna cestovatelská mozaika. 

V  dubnu přijde cestovatel Topi 

Pigula (14. dubna v 17 hodin), 

na oslavu výročí knihovny se 

uskuteční i Živé Literární noviny 

s  hostem Rudolfem Křesťanem, 

králem fejetonů (15. dubna též 

v 17 hodin). Nebude chybět ani 

Listování – pro něj Lukáš Hejlík 

tentokrát ztvárnil dětskou knihu 

Ivy Procházkové Eliáš a  babička 

z  vajíčka (17.  dubna, 17 hodin) 

a pro dospělé knihu B. Duteur-

tre  s názvem Holčička a cigareta 

(17.  dubna, 19.30 hodin). Mas-

kot – knihovnická loutka, nebude 

chybět.

Loutka Knihovník 

Loutka je skoro 70 cm vysoká, z  lipového dřeva. Jejím autorem je 

Miroslav Sláva Nebeský. Je to jeho již druhá loutka knihovníka, 

kterou vytvářel. Jak sám autor řekl : „Ten první Chorche na kolečkách  

měl v  obličeji zlo.“ Loutka pro 

knihovnu vyjadřuje muže velice 

laskavého a  moudrého. Knihov-

nická loutka má na hlavě malou 

knížečku, do které se dá psát. 

Další knížečky má ukryté v  bříš-

ku. Jsou ručně vytvářené a také se 

dá do nich psát či kreslit. A  proč 

knihovník a ne knihovnice?

Spousta našich občanů si totiž 

myslí, že práce v  knihovně je ve-

lice lehká. Ale opak je pravdou. 

Hlavně, když se posunují sklady 

či stěhují knihy z místa na místo. 

Dnes už i v knihovně pracují muži.

Zlatá známka 
pro ústecký půlmaraton
Mattoni 1/2Maraton Ústí nad Labem patří mezi oblíbené běžec-

ké závody u nás. Letos se chystá jubilejní pátý ročník a poprvé 

se bude konat s nejvyšším oceněním Mezinárodní asociace atletic-

kých federací IAAF - zlatou známkou kvality. Ústí nad Labem je 

zároveň nejmenším městem na světě s takovým oceněním. Carlo 

Capalbo, prezident organizačního výboru RunCzech běžecké ligy, 

do níž Mattoni 1/2Maraton Ústí nad Labem patří, slavnostně předal 

nedávno plaketu zlaté známky do rukou primátora města Josefa Zik-

munda a hejtmana Ústeckého kraje Oldřicha Bubeníčka.

C. CAPALBO (vpravo) předává hejtmanovi zlatou známku RunCzech.

Nejlepší hendikepovaní
sportovci
V pátek 13. března proběhlo 

v Dubí slavnostní vyhlášení 

21. ročníku nejlepších sportov-

ců, trenérů a osobností za rok 

2014 České federace Spastic 

Handicap. Při této příležitosti byl 

hejtmanu Oldřichu Bubeníčkovi 

udělen čestný titul Amicissimus.

Ocenění si vítězové přebrali 

v  kategoriích nejlepší sportovci 

roku 2014, trenér roku, cvičitel 

roku, nejlepší týmy atletické ligy 

a nechybělo ani uvedení do síně 

slávy. Ceny předal Pavel Csonka, 

předseda Výboru pro zdravot-

nictví a sociální věci ZÚK, který 

současně vede Poradní orgán 

hejtmana pro seniory a tělesně 

hendikepované, a vedoucí kan-

celáře hejtmana Luboš Trojna. 

Akce se zúčastnil předseda Ondřej 

Sejpka a také František Janouch, 

první místopředseda občanského 

sdružení České federace Spas-

tic Handicap s celorepublikovou 

působností se sídlem v  Teplicích. 

Toto sdružení je členem Českého 

paralympijského výboru, který 

zastupuje Českou republiku v IPC. 

Právě zástupci z řad členů České 

federace Spastic Handicap jsou 

členy Poradního orgánu hejtmana 

Ústeckého kraje, který vznikl před 

dvěma lety za účelem řešení kon-

krétních potřeb jak seniorů, tak 

zdravotně postižených.

NEJLEPŠÍ SPORTOVEC České 

federace Spastic Handicap za rok 

2014 Jiří Bouška, mistr světa v cyk-

listice. Oceňuje Pavel Csonka.


